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Esnaf odalarımızın 4 yıllık faaliyetlerinde son
aylara girdik. Şimdi oda başkanlarımız 4 yılın
muhasebesini yapıp icraatlarını anlatacak ve

önümüzdeki 4 yıllık döneme vaadleriyle talip
olacaklar. 

Seçim mevzuatlarında 4 yıl öncesine göre köklü
değişiklikler var. Konfederasyon, federasyonlar,
birlikler ve odaların tüm verilerini bünyesinde
toplayan ESBİS bilgi işlem ağı sayesinde odaların ve
üyelerinin tüm hareketleri kontrol altına girdi. Yani
bakanlık bizim işlemlerimizi izleme altına aldı. Böyle
olunca da teşkilata müthiş bir disiplin gelmiş oldu.

Tüm bu teknik ayrıntıları oda başkanlarımızın
dikkatle takip etmesi gerekiyor. Genel kurullar
konusunda yeni mevzuatları aktarabilmek için hem
oda başkanlarımıza hem de genel sekreterlerimize
iki ayrı toplantı düzenledik. Tüm ayrıntılar aktarıldı,
sorular cevaplandırıldı. 

Şimdi yeniliklere ve mevzuata dikkatli yaklaşan
genel kurullara disiplinli bir çalışmayla girecek oda
yönetimleri, umuyorum ki görevi yine üstlenecekler.
Teşkilatımıza şimdiden hayırlı olmasını diliyorum.

Değerli  başkanlarım, geride kalan 4 yıllık süreçte
gurur duyduğumuz icraatımız İSTESOB okulumuzun
inşaatının bitme noktasına gelmesidir. İkitelli'deki
İşletmeler Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi'miz
biliyorsunuz İOSB'nin meslek lisesi ile yanyana
bulunuyor. Benim de Müteşebbis Heyeti’nde görevli
olduğum İOSB'nin, Meslek Lisesi'nin açılışını 25
Kasım'da gerçekleştirdik. Daha dün gibi hatırladığım
temel atma töreninin ardından açılışını yaptığımız
ve sınıflarında gencecik öğrencilerini gördüğüm
meslek lisesinin eğitime başlaması beni hayli
duygulandırdı. İçişleri Bakanı Muammer Güler,
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Nihat Ergün, İstanbul
Valisi Hüseyin Avni Mutlu, İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı Kadir Topbaş ve İOSB Yönetim
Kurulu Başkanvekili Nihat Tunalı ile birlikte İOSB
Meslek Lisesi'nin açılışını yaptık. İSTESOB okulunun
açılışını da aynı coşkuyla hep birlikte yapmamız
Yüce Rabbimden tek dileğimdir. 

Teşkilatımızın değerli temsilcileri, sorunlar gün
geçtikçe karşımıza farklı biçimlerde çıkmaya devam
ediyor. Bir yandan minibüsçülerimizin geleceğini
koruma altına almaya çalışırken, diğer yandan
minibüsçü kardeşlerimiz bu gayretlerimizi
baltalayan hatalarla karşımıza çıkıyorlar. Geçtiğimiz
günlerde direksiyonda hareket halindeyken cep
telefonuna mesaj yazan şoför kardeşimizin video
görüntüleri internette tıklanma rekoru kırdı. Bize

düşen yolcunun can emniyetini tehlikeye atan bu
şoför kardeşimizi bulup kamuoyundan özür
diletmekti. Bunun için disiplin kurulumuz toplandı
ve Eyüp Erzik isimli şoför kardeşimize gerekli cezayı
verdi. Genç şoför kardeşimizin medya önünde özür
dilemesi de kamuoyunda olumlu karşılandığı gibi
umuyorum ki, diğer meslektaşları da bundan
kendilerine ders çıkardılar.  

Minibüsçülerimizle ilgili bir başka konu da
zorunlu trafik sigortalarının bir yönetmelikle birlikte
fahiş fiyatlara çıkmasıydı. Olaya Başbakanımız el
koydu ve yanlıştan dönüldü. Bu mücadelede emeği
geçen Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı Salih
Kapusuz’a, Parti Grup Başkan Vekili Mustafa
Elitaş’a ve Manisa Milletvekili Recai Berber’e
şükranlarımı sunuyorum.

Kasım ayında İSTESOB Tarife Komisyonumuzun
simite yaptığı zam da kamuoyunda oldukça
yankılandı. 1 lira olan simite yüzde 40'lık zam haliyle
fazla bulundu ama 3 yıldır zam almayan
simitçilerimizin artan girdi maliyetlerini de dikkate
almamız gerekiyordu. Tamamen ithal edilen
susamın kilo fiyatının 4 liradan 10 liraya çıkması ve
üç yılda kiralarda, doğalgazda, personel
ücretlerinde, ulaşım ve akaryakıt giderlerinde
gerçekleşen artışlardan dolayı zam kaçınılmaz hale
gelmişti. Sadece girdi maliyetlerindeki artışlar değil,
bir de imalatçının her akşam gelen binlerce iade
simitlerden dolayı zararları vardı. Tüm bu sebepleri
göz önüne alınca zamma mecbur kaldık. Halkımızın
anlayış göstereceğine inanıyoruz. 

Dolu dolu geçen Kasım ayına da nokta koyarken
tüm teşkilatımıza sağlıklı, huzurlu günler diliyorum.   

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

4 YILIN TABLOSU…  
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HABER

İkitelli Organize Sanayi
Bölgesi Başkanlığı’nın (İOSB)
katkılarıyla yapımı

tamamlanan okul açılışına İçişleri
Bakanı Muammer Güler, Bilim ve
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Nihat
Ergün ile birlikte İstanbul Valisi
Hüseyin Avni Mutlu, İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanı Kadir
Topbaş, Başakşehir Belediye
Başkanı Mevlüt Uysal, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, İOSB Başkan
Vekili Nihat Tunalı,  milletvekilleri,

iş adamları, öğrenciler, veliler ve çok
sayıda vatandaş katıldı.

Başakşehir İOSB (İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi), İPKAS Sanayi Sitesi
içerisinde yer alan 58 derslikli, 1800
öğrenci kapasiteli okulun resmi
açılış töreni, öğrencilerin halk
oyunları gösterileriyle başladı.

Türkiye’nin ilk ve tek ücretsiz
Özel Teknik ve Endüstri Meslek
Lisesi olduğunun altını çizen İOSB
Yönetim Kurulu Başkan Vekili Nihat
Tunalı, “1 yılda okulu

tamamladık. 1800 öğrenci
kapasiteli okulumuz 24 kişilik
sınıflara sahip. Öğrencilerimiz
okulumuzda yüzde yüz burslu
olarak ücret ödemeden eğitim
görüyorlar. Bu okul Türkiye’nin
ilk ve tek ücretsiz Özel Teknik ve
Endüstri Meslek Lisesidir” dedi.

MESLEK LİSESİ MEMLEKET
MESELESİ

“Meslek lisesi memleket
meselesidir” diyen Bilim, Sanayi ve

İOSB
OKULUNA KAVUŞTU

İOSB’nin Teknik ve Endüstri Meslek Lisesi görkemli bir açılışla, eğitim
camiasına kazandırıldı. Organize sanayi bölgelerindeki işletmelerin teknik
eleman ihtiyacını karşılayacak okulda, 1800 öğrenci eğitim görecek.
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Teknoloji Bakanı Nihat Ergün ise
meslek liselerinin önemine değindi,
“Bir insanın elinden bir şey
gelmesi, bir mesleğinin olması
kadar güzel bir şey olamaz. Bir iş
yeri bir bütündür, çalışan da bir iş
yeri sahibi gibidir. İnsanın işinin
olmaması, mesleğinin olmaması
kadar da ızdırab veren bir şey
yoktur. Organize sanayi
bölgelerimizin içinde meslek
liseleri oluşsun dedik.
Öğrencilerimiz burada yüzde yüz
burslu okuyor. Bu okulda 3.500
hatta 5 bin liraya kadar
öğrencilerimize destek vermiş
oluyoruz” dedi.

İçişleri Bakanı Muammer Güler,
İkitelli Sanayi Bölgesi’nde bir
zamanlar yapısal sorunlar
yaşandığını ve bu problemlerin
giderilmesi için bizzat Başbakan’dan
talimat aldığını söyledi. İOSB’nin
İstanbul Valisi olduğu zamanlarda
başkanlığını yapan Güler, İBB
Başkanı Kadir Topbaş’ın yadsınamaz
desteği karşısında müteşekkir
olduğunu belirtti.

OKUL İOSB’YE VİZYON 
KATACAK

İstanbul Valisi Hüseyin Avni
Mutlu, 1 yıl önce temelini attığı
okulun açılışını yaptığını

hatırlatarak, eğitim yuvasını hem
ülkeye hem de öğrencilere hayırlı
olmasını diledi. Bölgenin
İstanbul’un organize sanayileri
arasında önemli bir yere sahip
olduğunu vurgulayan Vali Mutlu,
eğitime yönelik yatırımların devam
ettiğini ve edeceğini söyleyerek
şöyle konuştu: “İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi üretim üssüdür,
bugünkü okulumuzun açılışıyla
da eğitim üssü yapmak için
önemli bir adım atılmış oldu.
Bu okul organize sanayi
bölgelerine yeni bir vizyon
olacaktır” dedi.

İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş, Türkiye’nin
dünya ile rekabet edebilmesi için
kaliteli nesil yetirmenin önemli
olduğun vurguladı. Kaliteli nesil
yetiştirmenin yolunun, yine kaliteli
okullardan geçtiğini belirten
Topbaş, bu bağlamda İOSB’nin

okulunun Türkiye’ye katma değer
kazandıracağını ifade etti.

DARISI İSTESOB’UN BAŞINA
Açılışta konuşan isimler, İOSB

okulunun hemen yanında bulunan
İSTESOB İşletmeler Üstü Eğitim ve
Teknoloji Merkezi Okulu’nun
hizmete gireceği günü sabırsızlıkla
beklediklerini söylediler. Bakanlar,
İSTESOB’un okulunun, İOSB’nin
Teknik ve Endüstri Meslek Lisesi
gibi mesleki eğitime çok büyük
katkıda bulunacağı şeklinde görüş
bildirdiler. 

Konuşmaların ardından Bakan
Muammer Güler, Nihat Ergün, Vali
Hüseyin Avni Mutlu, Başkan Kadir
Topbaş, Belediye Başkanı Mevlüt
Uysal beraberindeki heyetle birlikte
Özel İkitelli OSB Teknik ve Endüstri
Meslek Lisesi’nin açılış kurdelesini
kesti. Protokol okulu ve sınıfları
gezdi.

Teknoloji donanımlı modern okul açıldı

Meslek lisesi mezunu olduğunu söyleyen Nihat Ergün, meslek lisesi
öğrencilerinin önüne konulan engelleri zamanla kaldırdıklarını söyledi.
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KAPAK

İŞTE GENEL KURUL 
KURALLARI

Esnaf teşkilatları seçim
atmosferine girerken,
İSTESOB tarafından son

uyarılar esnaf odası başkanlarına
yapıldı. Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı'nın ESBİS sistemi
sayesinde, seçimlerin kontrol
altına alındığı belirtildi.

İSTESOB'da gerçekleşen
toplantıda oda başkanları ve
yönetimleri yoğun ilgi gösterirken,
bilgilendirme sunumları, İSTESOB
Hukuk Müşaviri Av. Ahmet Kemal
Ferlengez, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı İl Şube Müdürü

Erdoğan Yurdakul, Ayten Yavuz
tarafından yapıldı.

Eğitimlerde, temsilcilerin
seçimlerde dikkat etmesi gereken
hususlar paylaşılırken, odaların da
seçimlerde hangi prosedürleri
yerine getireceği anlatıldı.

Başkan Faik Yılmaz, ESBİS
sistemi ile birlikte oda kayıt
listelerinin bir disiplin altına
alındığını ve en ufak yanlışlığın
büyük sorunlar yaratacağını
belirtti. Seçimlere hazırlanırken,
oda genel sekreterlerine büyük
görevler düştüğünü ifade eden

Yılmaz, daha önce karşılaşılan
sorunların tekrar etmemesi için bu
toplantıları düzenlediklerini
söyledi. Yılmaz, Yüksek
Seçim Kurulu'nun oda
temsilcilerinin aynı zamanda
yerel seçimlerde görev
alamayacağına ilişkin kararına
itiraz ettiklerini  ama bu
itirazlarının reddedildiği bilgisini
verdi.

Genel kurulların mevzuata
uygun şekilde yürütülmesi için
İSTESOB tarafından, odalara
yardımcı kaynak olabilecek bir

ODALARDA SEÇİM HEYECANI BAŞLADI

ESBİS sistemiyle yapılacak ilk seçimler olması nedeniyle, genel kurulların önceki seçimlere göre 
daha iyi takip edilebileceği belirtildi.

Ocak'ta başlayıp Mart sonuna kadar yapılacak oda seçimleri öncesi 
İSTESOB, oda yönetimlerini genel kurul öncesi ve sonrasında yapılması
gereken işlemler hakkında bilgilendirdi. Genel Kurul mevzuatında aykırı bir
işlemin ya da eksikliğin, seçimlerin iptaline neden olabileceği uyarısı yapıldı. 
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kitapçık da hazırlandı.
Kitapçık, 14 Kasım Perşembe

günü ve 20 Kasım Çarşamba günü
gerçekleşen toplantılarda oda
temsilcilerine verildi.

Kitapçıkta, genel kurulların
öncesinde ve sonrasında izlenmesi
gereken prosedürler ve odaların
olağan genel kurul işlemleri
esnasında izlenecek tüm yeni
mevzuatlar detaylı bir şekilde
anlatılıyor.

İŞTE SEÇİMLERDE DİKKAT
EDİLECEK HUSUSLAR

Ayten Yavuz, seçim yerlerinin,
oda üye sayısına uygun kapasitede
mekanlardan seçilmesinin
önemine vurgu yaptı ve bunun
ihlali halinde seçimlerin iptal
edilebileceğini kaydetti. 

Genel kurulların hangi
prosedürler izlenerek
düzenlenmesi gerektiğini anlatan
Avukat Ferlengez, “Genel kurul,
toplantı tarihinden en az
17 gün önce toplantının yeri,
tarihi ve saati gündemi ile ilgili
esnaf ve sanatkarlar meslek

kuruluşunun bakanlık e-esnaf
ve sanatkar veri tabanında
yayınlanmalı. Ayrıca oda ve
birliklerce mahalli olarak günlük
veya haftalık yayınlanan bir
gazetede ilan edilmelidir”
ikazını yaptı.

Avukat Ferlengez, genel kurul
toplantılarında okunmak üzere
yönetim kurulu faaliyet raporu,
denetim kurulu raporu ve bilanço,
gelir-gider hesaplarının hazır
edilmesinin gerektiğini belirtti.

Genel kurul mevzuatı ile ilgili
yapılacak işlemleri de sıralayan
Ferlengez, prosedürlere azami özen
gösterilmesinin önemli olduğunu
vurguladı.

Kemal Ferlengez, odalarda,
birliklerde, federasyonlar ve
konfederasyonda genel kurulların
nasıl düzenlemesi gerektiğini
ayrıntılı olarak anlattı.

Av. Ferlengez ele aldığı diğer
konuları şöyle sıraladı;

-  Genel kurul toplantılarının
yeri, tarihi, saati ve gündemi
toplantıdan en az onyedi gün
önce ilgili esnaf ve sanatkarlar

meslek kuruluşunun bakanlık
e-esnaf ve sanatkar veri
tabanındaki sayfasında
yayınlanır. Ayrıca, oda ve
birliklerce mahalli olarak günlük
veya haftalık yayınlanan bir
gazetede, gazete çıkmayan
yerlerde ise teamüle göre ilan
olunur.

- Genel kurul toplantı
tarihinden en az altı ay önce
odaya kaydolmuş ve bakanlık
e-esnaf ve sanatkâr veri
tabanından, ilgili esnaf ve
sanatkârlar meslek kuruluşu
tarafından alınacak, genel kurul
toplantısına katılacaklar listesine
dahil olan üyelerden oluşur.

- Başkan dahil olmak üzere,
üye sayısı 1000'den az olan
odalarda yedi, üye sayısı
1000-2000 olanlarda dokuz,
2000'den fazla olan odalarda on
bir kişiden oluşur ve genel kurul
üyeleri arasından dört yıl süreyle
görev yapmak üzere seçilir. Aynı
sayıda yedek üye seçilir.

- Meslek kuruluşlarının genel
kurulları; yönetim kurulu üye

İŞTE GENEL KURUL 
KURALLARI

ODALARDA SEÇİM HEYECANI BAŞLADI

Oda başkanları, eğitimlere yoğun ilgi gösterdi. Genel kurulların sağlıklı işlemesi için notlar aldılar.
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KAPAK

tam sayısının çoğunluğunun
kararı ile yönetim kurulu
tarafından, genel kurul
üyelerinin dörtte birinin noterce
tasdik edilmiş imzası ile
düzenlenecek tutanak ve
gündemle noter kanalıyla
yapılacak başvuru üzerine,
alınacak kararla yönetim
kurulu tarafından
belirlenir.

- Esnaf ve sanatkarlar meslek
kuruluşlarının genel kurul
toplantılarının açılabilmesi için
genel kurul üyelerinin yarıdan

fazlasının toplantıya iştirak
etmesi şarttır.

- Genel kurul üyelerinin
toplantıya bizzat katılmaları
gerekli olup, vekalet kabul
edilmez. Genel kurul
üyelerinden birden fazla temsil
hakkı olanların, her temsil
hakları için ayrı oy hakkı
vardır.

- Esnaf ve sanatkarlar meslek
kuruluşlarının genel kurul
toplantılarının geçerli
olabilmesi için bakanlık
temsilcisinin veya hükümet

komiserinin toplantı süresince
bulunması ve kapanışa kadar
toplantıya nezareti zorunludur.
Görevlendirilen bakanlık
temsilcisinin veya hükümet
komiserlerinin imzasını
taşımayan genel kurul
toplantısına katılacaklar listesi
ile tutanaklar ve dolayısıyla
toplantı belgeleri hüküm ifade
etmez.

- Seçimler sırasında sandık
kurulu başkan ve üyelerine karşı
işlenen suçlar, kamu
görevlilerine karşı işlenmiş gibi
cezalandırılır.

- Denetim kurulu üyeliği için
en az lise, bu şartı taşıyan üye
bulunmadığı takdirde sekiz
yıllık ilköğretim veya ortaokul
mezunu olmak; konfederasyon
denetim kurulu üyeliğine
dışarıdan seçilecekler için dört
yıllık yüksek okul mezunu ve
denetim formasyonunu haiz
olmak; disiplin kurulu üyeliği
için en az lise mezunu olmak;
yönetim kurulu üyeliği için ise
en az ilkokul mezunu olmak
gerekiyor.

SİMİDE YÜZDE 40 ZAM …

Eğitimlerin ikinci gününde, seminere esnaf odaları genel sekreterleri katıldı.
Yılmaz, genel kurullarda en büyük sorumluluğun genel sekreterlerde olduğunu söyledi.

Yılmaz, toplantıda sık sık uyarılar yaptı ve genel kurulların büyük 
bir titizlikle yapılmasını istedi.
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SİMİDE YÜZDE 40 ZAM …

İthal susam yüzde 150,
un yüzde 28 zamlandı

Simit fiyatı 2011 yılında
75 krş’tan 100 kuruşa
(1 TL) çıkarılmış ve o

günden bugüne artış olmamıştı.
Simidin yeni fiyatı ise yüzde 40’lık
artışla 1.40 TL oldu.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
2011’da 50 kiloluk un çuvalı 42 lira
iken bugün 58 liradan satıldığını
yani unda da 3 yılda yüzde 28’lik
artış olduğunu bildirdi. Ayrıca üç
yılda personel maaşları, doğalgaz
ve odun fiyatlarındaki artışların da
zammı kaçınılmaz hale getirdiğini
belirten Yılmaz, “İSTESOB Tarife
Komisyonumuz tüm girdi

faturalarını bizzat inceleyip
maliyet hesaplarını yaptıktan
sonra zammı yüzde 40 olarak
gerçekleştirdik. Maliyetin
dışında simit imalathanelerine
her akşam yüzlerce iade gelir. Bu
da ayrı bir zarar hanesidir”
şeklinde konuştu. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı
Faik Yılmaz ülkemizde tüketilen
susamın tamamının Sudan,
Pakistan ve Nijerya gibi ülkelerden
ithal edildiğini bildirdi. 

İstanbul Un-İş Esnaf Odası
Başkanı Ali Yücel de hem susamda

hem de
undaki artışa dikkat çekerek
zammın 3 yıldır yapılmadığını
söyledi. Simit fiyatlarının 2011
yılından beri 100 kuruş (1 TL)
olduğunu belirten  Ali Yücel “Üç
yıldır zam almadık. Ancak
susamdaki yüzde 150’lik artış ve
undaki artıştan dolayı mecbur
kaldık. 2011 yılında 50 kiloluk
unu 42 liradan alıyorduk bugün
fiyat 58 lira. Doğalgazda,
odunda ve personel giderinde 3
yılda çok önemli artışlar oldu.
Girdi maliyetlerindeki bu
artışlardan dolayı zam talebimizi
İSTESOB’a bildirdik. Onlar da
maliyet hesabı yapıp zammı 1.40
kuruş olarak gerçekleştirdi” dedi.

Çalışan kesimin ana besin maddelerinin başında gelen simite zam yapıldı.
Tamamı ithal edilen susam fiyatının 4 liradan 10 liraya çıkmasıyla simit
fiyatlarında yüzde 40 bir artış gerçekleşti. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı Faik
Yılmaz, tarife komisyonunun girdi maliyetlerindeki artışları

hesaplayarak yeni simit fiyatını belirlediklerini bildirdi.
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Konuyu Trabzon’da bir
dosya ile Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan’a taşıyan

İstanbul Minibüsçüler Odası Başkanı
Koray Öztürk, minibüsçülerin
zorunlu trafik sigortası için ödemek
zorunda kaldığı yüksek meblağların
artık tarih olduğunu söyledi.

Koray Öztürk yayınlanan genelge
ile 10 bin TL’ye kadar yükselen
zorunlu trafik sigorta primlerinin,
azami 3.500 TL ile sınırlı kalacağını
söyledi. Öztürk, kazasız araçların ise
1.700 TL gibi makul fiyatlarda
sigortalandığını sözlerine ekledi.

Zorunlu trafik sigortalarını,
yüksek fiyatlardan yapmak zorunda
kalan minibüsçülerin yüreklerine su
serpen açıklama Koray Öztürk’ten
geldi. Öztürk, minibüsçülerin trafik
sigortasında uğradığı mağduriyeti
bir rapor halinde Başbakan’a sundu.
Başbakan’ın konuyu inceledikten
sonra Hazine Müsteşarlığı’na talimat
verdiğini aktaran Öztürk, artık fahiş
fiyatlarda sigorta yapma döneminin
sona erdiğini duyurdu.

Öztürk, 28834 sayılı Resmi
Gazete’de yayınlanan “Zorunlu
Karayolu Taşımacılık
Mali Sorumluluk Sigortası Tarife

ve Talimatında” yapılan değişik ile
zorunlu trafik sigortasında yaşanan
durumun minibüsçü esnafının
lehine döndüğünü ifade etti.

Öztürk, genelgenin yayınlanması
ile birlikte sigorta şirketlerinin
indirime gittiğini ve çok sayıda
minibüsçü esnafının aracını
sigortalattığını duyurdu.

Öztürk, Başbakan'a, minibüsçü
esnafının sorunlarına gösterdiği
hassasiyetten ötürü teşekkür etti.

Motorize oda başkanları trafik
sigortalarının araç fiyatlarının
üstüne çıkmasından dolayı şikayet
ediyordu. 

FAHİŞ SİGORTA PRİMLERİNDE
YANLIŞTAN DÖNÜLDÜ

Sigorta şirketlerinin, minibüslere zorunlu trafik sigortasında uyguladığı 
acımasız fiyat politikaları Hazine Müsteşarlığı’nın yayınladığı genelge ile 
son buldu. 

Minibüsçülerin zorunlu  trafik sigorta primlerinin yüksekliğine  tepkisi çığ gibi büyüdü. Esnaf odalarına
tepkilerini yazılı ve sözlü olarak ileten minibüsçüler, ortak hareket etmeye hazır olduklarını açıkladılar.

Mustafa Uzun
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1 Temmuz 2008 tarihinden
itibaren Hazine Müsteşarlığı yerine
sigorta şirketleri tarafından
belirlenen trafik sigortası primlerine
5 yıl içinde yüzde 100’den daha fazla
zam yapılmıştı. 5 yaşında ve son üç
yılı kazasız olan bir bile minibüs 10
bin TL'ye kadar zorunlu trafik
sigortası ödeyebiliyordu.

Bazı motorize oda başkanları,
zorunlu trafik sigortasında
yaşadıkları sıkıntıları anlattı ve
minibüsçülerin uzun zamandır
maruz kaldığı haksızlığı gözler
önüne serdi.

EN ÇOK MİNİBÜS VE TAKSİ ÖDEDİ
Taksi, minibüs ve otobüs gibi

araçların sürekli trafikte oldukları
gerekçesiyle ödediği rakam binek
araçlara göre daha yüksek
olmaktaydı. Ortalama 300 lira
civarında olan trafik sigortası miktarı
ticari araçlarda 6-7 katını bulan
fiyatlara kadar çıkabiliyordu. 

SERBEST FİYAT POLİTİKASI 
CAN YAKTI

İSTESOB Başkan Vekili ve
Gaziosmanpaşa Şoförler Odası
Başkanı olan Mustafa Uzun, trafik
sigortasından ortaya çıkan anormal
fiyatların, tavan fiyatlarının
belirlenmesi ile ortadan
kaldırılabileceğini savundu. Bu
tavan fiyatlar belirlenirken de esnaf
temsilcilerinin de komisyonlarda

yer alması gerektiğini belirtti.
Trafik sigortasının zorunlu hale

gelmesi ile şirketlerinin tekel
oluşturduğunu savunan Uzun,
Rekabet Kurulu'nun bu konuyu
inceleme altına almasını gerektiğini
söyledi. Uzun, minibüsçü esnafının
şikayetini şöyle dile getirdi: "Şehir
içi çalışan araçların kazası en çok
500-600 lira hasarlara neden
oluyor. Bizim bir yılda ödediğimiz
sigortanın yanında bu devede
kulak. Kaldı ki biz bir kaza
yaptığımız zaman, bu hasar
nedeniyle sigorta primlerimiz
artıyor. Bize ödedikleri sigortayı
misli kere çıkartıyor. Şimdi benim
sigorta yaptırmamın bana
faydası var mı? Trafik sigortasının
tekrar, en baştan ele alınması
gerekiyor."

Mustafa Uzun, kabul edilebilir
üst sınırın bin TL civarında olması
gerektiği şeklinde görüş bildirdi. 

ESNAF ÇÖKME NOKTASINA
GELMİŞTİ

Görüşlerine başvurduğumuz
isimlerden Arnavutköy Şoförler
Odası Başkanı Engin Türkmen,
esnaftan kendilerine gelen
şikayetlerde, zorunlu trafik sigorta
primlerinin başı çektiğini aktardı.

Bu noktada yapabileceklerinin,
şikayetleri üst kurumlara iletmekle
sınırlı olduğunu kaydeden Türkmen,
"En küçük kazada tutarına
bakmaksızın prim tutarı
artırılıyor. Yeni düzenlemelerle
ortadan kaldırılmalı.
Federasyonumuz, İSTESOB
elinden geleni yaptı ve yanlış
hesaptan şimdilik dönüldü”
şeklinde konuştu.

ZORUNLU OLMASI ŞİRKETLERİN
ELİNİ GÜÇLENDİRDİ

Alibeyköy Şoförler Odası Başkanı
Ali Rıza Yavuz, trafik sigortasının
zorunlu olmasını fırsat bilen
şirketlerin, savunmasız kalan esnafı
ezdiğini ifade etti. 

Yavuz, yolcu kapasitesi
minibüslerden fazla olan araçların,
sigorta primlerinin daha düşük
olmasını da, haksızlığın en büyük
göstergesi olarak sundu.

Yavuz, sigorta şirketlerinin
İstanbul'daki bir araçtan istediği
para ile Anadolu'daki araçtan alınan
prim arasında da dağlar kadar fark
olduğunu sözlerine ekledi.

Engin Türkmen

Koray Öztürk, Başbakan’a 
dosya sundu.

Ali Rıza YavuzEmrullah ErişenMustafa Uzun

Minibüsçülerin derdine Başbakan el koydu
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Direksiyonda mesaj çeken minibüsçüden özür

MİNİBÜS ŞOFÖRÜ
ŞİMDİ BİN PİŞMAN

Minibüs hareket halin-
deyken direksiyonda
cep telefonu ile mesaj

yazdığı görüntülenen ve bu
davranışıyla kamuoyunun tepkisini
çeken Eyüp Erzik, İSTESOB Disiplin
Kurulu’na sevk edilmesi sonrası
pişmanlığını dile getirdi.
Vatandaşlardan özür dileyen
Erzik, İSTESOB tarafından 1 ay
meslekten men ve para cezasına
çarptırıldı. 

Küçükçekmece’de, Yenibosna-
Yenidoğan hattında çalışan minibüs
şoförü, araç hareket halindeyken
cep telefonuyla mesaj yazdığı
görüntülendi. Trafikte tehlike saçan
bu hareketler, olay anını cep
telefonu kamerasıyla görüntüleyen
bir yolcu sayesinde ortaya çıktı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
Disiplin Kurulu’nu harekete
geçirerek minibüs şoförü Eyüp
Erzik’i disiplin kuruluna sevk etti.
Erzik trafikte tehlike saçtığı

gerekçesiyle  510 TL para cezası aldı.
Kasım ayı içerisinde Disiplin

Kurulu karşısına çıkan Erzik, burada
hatasını ve suçunu kabul eden bir
konuşma yaparak özür diledi. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
meslek etiğine uymayan ve trafikte
tehlike saçanların, halkın güvenliğini
olduğu kadar, minibüsçülerin de
geleceğini tehlikeye attığını söyledi.

Minibüslerin, İstanbul trafiğinde
var olması adına büyük bir
mücadele verdiklerini dile getiren
Yılmaz, bu tür hareketlerin
aleyhlerine kullanıldığını ifade etti.

İSTESOB Başkanı Yılmaz,
“Disiplin Kurulu’muz aracılığı ile
Eyüp Erzik’in davranışını kınadı-
ğımız kadar, bu görüntülerin
ortaya çıkmasını sağlayan vatan-
daşımıza teşekkür ediyorum.
Benzeri olaylarla karşılaşan
vatandaşlarımız, olaylara tepkisiz
kalmamalı ve bize şikayette
bulunmalı” dedi.

Vatandaşlar, 0212 660 60 34
No’lu Alo Esnaf Hattı ve
www.aloesnaf.org üzerinden
şikayetlerini İSTESOB Disiplin
Kurulu’na iletebiliyorlar.

Kasım ayı içerisinde Disiplin Kurulu karşısına çıkan Erzik, vatandaşlardan
kameralar karşısında özür diledi. İSTESOB tarafından 1 ay meslekten men
ve para cezasına çarptırıldı.

Eyüp Erzik, Disiplin Kurulu’nun karşısına araç sahibiyle birlikte çıktı.

Şoför Eyüp Erzik’in kamuoyundan özür dilediği basın açıklamasında, Disiplin Kurulu Başkan Vekili Erkan Kaya, İSTESOB 
Başkanı Faik  Yılmaz ve İst. Minibüsçüler Odası Başkanı Koray Öztürk de söz aldı ve hatanın tekrarı halinde ilgili kişinin 

daha büyük cezalara çarptırılacağını söylediler.

SİGORTA SOYGUNUNA ÇÖZÜM ARADILAR
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Minibüsçüler,
Bahçelievler
Minibüsçüler Odası

Başkanı Halit Yılmaz’ın önderliğinde
Ankara’ya çıkarma yaptı. Sigorta
şirketlerinin akıl almaz fiyatlarla
minibüsleri sigortalaması 836 poliçe
örneği ile birlikte bir rapor halinde
Mustafa Elitaş’a sunuldu. Raporda,
zorunlu trafik sigortasında fiyat
belirlemenin 6. ayda çıkan yönet-
melikle serbest bırakıldığı, sigorta
şirketlerinin de  bu durumu lehlerine
dönüştürmek için aralarında
anlaşarak  yüksek fiyat belirleme
yolunu seçtikleri ileri sürüldü. Oysa
yönetmelikte fiyatların rekabet
amacıyla serbest bırakıldığı belirtildi.
Ancak beklenen olmadığı ve yüksek
fiyatta tekelleşme yaşandığı
belirtildi. Elitaş’a çözümün yolunu da
gösteren Halit Yılmaz, zorunlu trafik
sigortasında oluşan haksızlığın,

fiyatlarda alt ve üst limit belirlenmesi
ile ortadan kalkacağını söyledi.

Ankara’da Halit Yılmaz
beraberinde Türkiye Şoförler ve
Otomobilciler Federasyonu Başkanı
Fevzi Apaydın ve minibüsçü oda
başkanları; Yılmaz Keleş (Ümraniye),
Fikret Çelik (Kartal), Vehbi
Bayraktar (Pendik), Niyazi Akyüz
(Dolayoba), Tahsin Kırıcı (Tuzla),
Engin Türkmen (Arnavutköy), Ali
Rıza Yavuz (Alibeyköy), Fahrettin
Çobanoğlu (Bağcılar) ile birlikte
İktidar Partisinin Grup Başkan Vekili
Mustafa Elitaş’ı makamında ziyaret
ettiler. Halit Yılmaz ve arkadaşları
görüşmeden umutlandıklarını ve
sorunun Mustafa Elitaş tarafından da
bilindiğini sözlerine ekledi. Yılmaz da
sigorta primlerinin düşürülmesi için
mücadeleye sonuna kadar devam
edeceklerini açıkladı.

Halit Yılmaz, soygun olarak

nitelendirdiği trafik sigortası fiyatla-
rında indirime gidilmeden yolundan
dönmemekte kararlı olduğunu
belirtti. Sigorta şirketlerinin serbest
fiyat politikasını kötüye kullandığını
dikkat çeken Yılmaz, devletin bu
noktada piyasadaki haksız kazanç
sağlandığını tespit ederek,
adaletsizliği önlemesini istedi. 

Halit Yılmaz, yaptığı
değerlendirmede,   ” Trafik sigorta-
sında ödemek zorunda bırakıldı-
ğımız rakamlar bizim kanayan en
büyük yaramız. Esnaf kazancını
sigorta şirketleri ile paylaşır hale
geldi. Bu sorun çözülünceye ka-
dar, girişimlerde bulunmaya de-
vam edeceğim. Ben bu mücadele-
yi verirken, federasyon başkanı ve
minibüsçü oda başkanlarının
yanımda olduğunu bilmek beni
cesaretlendiriyor. Destekleri için
teşekkür ediyorum” dedi.

Minibüslerin zorun trafik sigortası için ödediği fahiş fiyatlara “dur” demek
isteyen Halit Yılmaz, Ak Parti Grup Başkan Vekili Mustafa Elitaş ile görüştü
ve trafikte sigortası için alt ve üst limit belirlenmesini istedi. Yılmaz ve 
İstanbul’dan 9 oda başkanı görüşmeden umutlu döndüler.

Halit Yılmaz ve başkanlar
Ankara’dan umutlu döndüler

SİGORTA SOYGUNUNA ÇÖZÜM ARADILAR



Geçen bir yıl içinde İSTESOB’un
medyada en fazla yer aldığı ay, Kasım
ayı oldu. Aslında bir yıl boyunca

İSTESOB toplantı salonu birbirini kovalayan
eğitim ve bilgilendirme toplantıları ile doldu
taştı. Yeni Gıda Yasası ile hijyen bilgilendirme
toplantılarından, yine yeni İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası gereği tüm odalar için düzenlenen
eğitimler, İSTESOB teşkilatını bir yıl boyunca
diri tutan aktiviteler oldu.

Şüphesiz esnaf odaları il birliklerinin yasa
gereği asli görevlerinden biri de tarifeler…
Birliğimizin Tarife Komisyonu, bu yıl da kılı kırk
yararak zam ölçülerini adeta hassas terazide
gerçekleştirdi. Ekmekten, okul servis araçları üc-
retlerine ve simit fiyatlarına kadar tüm yeni fiyat-
lar girdi maliyetlerine göre belirlendi ve medya
önünde açıklandı. Ekim ayında okul servis araç-
larının mesafe ücretleri açıklanmış ve medyada
yankılanmıştı. Kasım ayında da simit fiyatı yüzde
40’lık artışla yine medya önünde kamuoyuna
duyuruldu. Haliyle “zam” kelimesi toplumda
negatif yankılanmayı beraberinde getirse de
zorunlu artışlar tepkilerin önüne geçti. İthal
susamda yüzde 150’lik artış ve simitin yeni fiya-
tıyla ilgili basın toplantımız 30’u aşkın gazetede
yer alırken tüm televizyonlarda yayınlandı.

Kasım ayında tüm televizyonlarda yayınlanan
haber ve program sayısı 42’ye ulaştı. Bir o kadar
da gazete haberi yayınlandı. TV haberlerinin en
sonuncusu bir minibüs şoförünün medya önünde
özür dilemesi oldu. Direksiyonda cep telefonun-
dan mesaj geçen minibüs şoförünün, video
görüntüsü internet sitelerinde izlenme rekoru
kırdı. Bunun üzerine İSTESOB Disiplin Kurulu,
minibüs şoförünün savunmasını aldıktan sonra
medya önünde özür dilemesini sağladı.
TV’lerde yayınlanan bu haberlerle hem
kamuoyunda yıpranan minibüslerin imajı
düzeltilmeye çalışıldı hem de birliğimiz sosyal
sorumluluğunu yerine getirmiş oldu.

Yine Kasım ayında medyaya yansıtılan bir
önemli gündem maddesi de kayyum aşamasına

gelen
İstanbul Sahne
Sanatçıları
Odası’nın
üyelerine
yapılan çağrı
oldu. Bugün
Türkiye’nin önde gelen sanatçılarının üyesi bu-
lunduğu Sahne Sanatçılarına “Gelin odanıza
sahip çıkın” çağrısını İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz yaptı. Yılmaz’ın çağrısı bir çok televizyon
kanalının ana haber bülteninde yayınlandı ve
bazı sanatçılar birliğimizi telefonla arayarak
üyelik durumlarını öğrendiler. 

Böylece Kasım ayında ulusal medyada yayın-
lanan İSTESOB haberlerin sayısı diğer ayların
üzerine çıktı.  

Değerli okuyucular elinizdeki dergimizin bu
sayısında yine birbirinden önemli ve ilginç konu-
ları bulacaksınız. Sigorta şirketlerinin taksi ve
minibüslere uyguladığı fahiş miktardaki "Zorunlu
Trafik Sigorta" primlerine yönelik büyük tepki
haberi ilk sayfalarda yerini buldu. Halit Yılmaz
Başkanın yüzlerce poliçe örneğini yanına alıp bir
dosya ile gittiği Ankara’dan umutla döndüğü
haberi de yerini buldu. Yılbaşı ve özelleştirme
öncesinde Milli Piyango Bayileri Esnaf Odası’nın,
Milli Piyango İdaresi’ni “100 metre mesafe”
sorununa yol açan yeni yönetmelikten dolayı
mahkemeye verdiği haberi ikinci önemli
dosyamız oldu.

Yaklaşan oda genel kurullar öncesinde dikkat
edilmesi gereken konular ve bu konuda düzenle-
nen toplantı haberi de bir diğer önemli dosya
şeklinde yerini aldı. Adli konularda uygulanmaya
başlanan "Arabuluculuk"  sistemi ve buna yönelik
birlik bünyesinde düzenlenen toplantı da bir
başka önemli haber oldu.  

Bir yıl önce temeli atılan ve 25 Kasım’da açılışı
yapılan İOSB Meslek Lisesi töreni İSTESOB okulu
içinde büyük önem taşıyor. Açılış haberi
sayfalarımızda. Keyifle okumanız dileği ile
hoşçakalın.

MEDYADA İSTESOB…

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Fuarın açılışında konuşan
İstanbul Valisi H. Avni
Mutlu, ayakkabıcılık

sektöründeki potansiyele dikkat
çekti ve ayakkabıcıların 2023
vizyonlarına dair tavsiyelerde
bulundu. Ayakkabıcılık sektörünün
önde gelen kuruluşlarının desteği
ile CNR Expo İstanbul tarafından
düzenlenen Uluslararası Ayakkabı
Fuarı AYMOD; İstanbul Valisi H. Avni
Mutlu, İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı Kadir Topbaş,
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Ayakkabıcılar Odası Başkanı
Temel Çoruh, Ayakkabı Satıcıları
Esnaf Odası Başkanı Yaşar
Hangün ile CNR Holding
Fuarcılık Grubu CEO'su Cem Şenel,
yerli ve yabancı çok sayıda
kuruluşların temsilcilerinin katıldığı

tören ile ziyarete açıldı.
Törende konuşan İstanbul Valisi

Hüseyin Avni Mutlu ayakkabıcılık
sektörünün son yıllarda göstermiş
olduğu performansı överken,
dünyadaki 118 milyar dolarlık
ayakkabı ticaret hacmine değindi.
Dünya ayakkabıcılık sektöründe
8.'liğe yükselmiş bir ülkenin ihracat
rakamları bakımdan çok daha fazla-
sını yapması gerektiğini söyleyen
Vali Mutlu, sektör temsilcilerine
hitaben: "Sizin önünüzde
yapacağınız daha çok iş var" dedi.

Konuşmasının ardından Vali
Mutlu ve Başkan Topbaş diğer
katılımcılar ile birlikte fuarı ziyaret
açtı. Bir süre fuar alanını gezen Vali
Mutlu ve Başkan Topbaş yeni sezon
ayakkabıları yerinde incelediler.

6-9 Kasım tarihlerinde

düzenlenen fuar, 60 bin metre-
karelik alanda 37'si yabancı toplam
394 firmanın katıldığı ve 1000'in
üzerinde marka sergilendi. Özel
tasarım gelinlik ayakkabılarından
kelebek derisinden yapılma
ayakkabılara kadar her zevke hitap
eden ayakkabıları ziyaretçilerin
beğenisine sunuldu. 

AYMOD Uluslararası Ayakkabı
Moda Fuarı, 20 ülkeden 400
firmanın katılımıyla düzenleniyor.
Ülkemizin yanı sıra İspanya, İtalya,
Almanya, Yunanistan, Portekiz,
Ukrayna, Hindistan ve Pakistan yer
alıyor. Avrupa, Balkanlar, Orta
Doğu, Kuzey Afrika ve Rusya'dan
çok sayıda ziyaretçi ağırlanırken
AYMOD'da, çeşitli üniversitelerin
tasarım bölümü öğrencileri de
ilginç tasarımlarını sergilediler.

AYMOD Avrupa’nın 
üçüncü büyüğü oldu

AYMOD Uluslararası Ayakkabı Moda Fuarı, 20 ülkeden 400 firmanın
katılımıyla Avrupa’nın en büyük üçüncü ayakkabı fuarı oldu. 

20 ÜLKEDEN 400 FİRMA KATILDI
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İSTESOB esnafın sesi 
olmaya devam ediyor

Başkan Yılmaz, basında
esnafın sesi oldu. Zor
şartlar altında yaşam

mücadelesi veren esnafın özellikle
tarifelerde yaşadığı sıkıntılar
İSTESOB’da çözüm buldu. Çeşitli TV
programlarına konuk olan Yılmaz,
esnafın sorunlarından tüm
Türkiye’nin haberdar olmasını
sağladı.

SAHNE SANATÇILARINA
ÇAĞRI

Yılmaz’ın Sahne Sanatçıları
Odası’nda yer alan ünlü
simalara yaptığı çağrıda
basının ilgisini çekti. Yılmaz,
birbirinden şöhretli isimlerin
kayıt olduğu esnaf odasının
kapanma tehlikesi ile

karşı karşıya olduğunu duyurdu.

USTALAR ZİYARET EDİLDİ
Yılmaz, mesleklerinde birer

örnek olan isimleri, usta sanatkarları
çeşitli televizyon kanallarıyla ile
birlikte ziyaret etti. Usta sanatkar
konusunda yaşanan sıkıntıları da
gündeme taşıyan Yılmaz, gençlere

teşvik noktasında destek
vereceklerini açıkladı.

Yılın Ahi Babası Kemal
Gürel’i atölyesinde TRT Haber ile
birlikte ziyaret eden Yılmaz, usta
sanatkarın azalmakta olduğuna
dikkat çekti ve çırak bulmakta
yaşanan sıkıntıların aşılması için
okullaşma oranının arttırılmasını

talep etti.
İSTESOB, taşın altına elini

soktu, okul servis araçlarının
ücret tarifelerini ve yeni simit
tarifesini açıkladı. 2013-2014
dönemini kapsayan okul
servis araçları yeni fiyat tarifesi
İSTESOB merkez binasında
gerçekleşen basın
toplantılarıyla kamuoyuna
duyuruldu. 

Faik Yılmaz’ın açıklamaları basında geniş yankı uyandırmaya devam etti.
Yılmaz, esnaf sorunlarını gündeme taşırken, yaşayan ustaların da
değerinin kamuoyunca bilinmesi için de çaba sarf etti.

HABER

Faik Yılmaz, basına yaptığı değerlendirmelerde, alınan zam kararlarının gerekçelerini açıkladı ve vatandaşlardan
anlayış beklediklerini ifade etti.
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BASINDA İSTESOB



18İstanbul Esnaf

Çırak eğitiminde uygulama 
imkanları yetersiz

Mesleki eğitim merkezi
müdürleri,
İSTESOB'un kahvaltılı

istişare toplantısında sorunları dile
getirdiler. Karşılıklı olarak sorunların
paylaşıldığı toplantıda esnaf odaları
ile eğitim merkezleri arasında
diyalogun daha güçlü olması
kararlaştırıldı. İSTESOB Eğitim
Müdürü Muzaffer Garip,
gerçekleştirdiği sunumla, mesleki
eğitime genel bir bakış çizdi.

13 Kasım tarihinde gerçekleşen
toplantıya İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, İl Milli Eğitim Müdür Yrd.
Zekine Dayıoğlu, İSTESOB
yönetim kurulu üyelerinden
başkanlar ve 31 ilçenin mesleki
eğitim merkezi müdürü katıldı.

8 YILDA 300 BİN ESNAF 
YOK OLDU

Faik Yılmaz, esnafın geriye
gitmesinde eğitimsizliğin büyük
rolü olduğunu söyledi ve oda

yöneticilerinin eğitim noktasında
yetersiz kaldığını kaydetti.

Eğitimin yanında yönetmelikler-
de ve kanunda yer alan bazı
maddelerin özellikle esnaf odalarını
zayıflattığı görüşünü paylaşan
Yılmaz, “Ustalık belgesi olmadan
esnaf sicil müdürlüğüne kayıt
yapılmıyor, ticaret odasına kayıt
olmak için ise ustalık belgesi
şartı bulunmuyor. Yasadaki boş-
luk birçok esnafın ticaret odasına
kayıt olmasına neden oluyor.
2005 yılında İSTESOB’a bağlı 450
bin esnaf varken, bugün bu
rakam 168 bin. Ticaret odasında
durum farklı. Onlar 2005’te 148
bin olan üye sayısını 2013’te 410
bine çıkarmışlar” dedi.

Yılmaz, İSTESOB’un İşletmeler
Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi
Okulu ile çıraklık eğitimine yatırım
yaptığını belirtirken, bu alanda
yalnız kaldıklarını ve benzeri
okulların sayısının artması

gerektiğini dile getirdi.
Mesleki eğitim merkezi

müdürlerine seslenerek bir bütün
olmaları gerektiğini söyleyen
Yılmaz, çırak bulmakta yaşanan
sıkıntıları ortadan kaldırabilecek
kurumun mesleki eğitim merkezi
okullarının olduğunu söyledi.

İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip, işyerinde çalışan
kalfa, çırak ve stajyerler yaptıkları
bir araştırmanın sonucu toplantıya
katılanlar paylaştı ve bu
araştırmalardan çıkan sonuçların
doğru okunmasını istedi.

Meslek seçiminde yaşanan
sıkıntılara değinen Garip, meslek
lisesi mezunu öğrencilerin sadece
yüzde 10’nun diploma aldıkları
bölümde çalıştıklarını aktardı. Garip
bu sonuçla, endüstriyel meslek
lisesine yapılan yatırımın karşılığını
alınmadığının tespitini yaptı. Bu
noktada öğrencilere meslek
seçiminde destek olunmasını

İSTESOB’da bir araya
gelen mesleki eğitim
merkezi okulu 
müdürleri, mesleki
eğitimde yaşanan
sıkıntıları aşmak için
görüş alışverişinde 
bulundu.

HABER

Mesleki eğitim merkezi müdürleri, odalardan okullara yeterli 
desteğin gelmemesinden dolayı şikayetçi oldular.
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isteyen Garip, İSTESOB’un “Mesleki
Eğitim, Rehberlik ve Kariyer
Danışmanlığı Merkezi” projesin-
den yararlanabileceklerini ifade etti.

İSTKA’nın 2012 yılında “Çocukla-
rın ve Gençlerin Girişimcilik,
Beceri ve Geleceklerini
Destekleme” Programı kapsamında
yürütülen proje kapsamında 10-26
Nisan 2013 tarihleri arasında yapılan
anket çalışmasında 1067 genç ile
görüşüldü. 

Garip, yapılan ankete 1067
öğrenci katıldığını aktarırken,
araştırmadan çıkan ilginç sonuçları
salondakilerle paylaştı. Ankete göre,
öğrencilerin yüzde 61’i gelecekte
kendi işini kurma hedefi taşıyor.
Öğrenciler, ‘Hangi alanda desteğe
ihtiyaç duyuyorsunuz?’ şeklindeki
soruya, yüzde 64’le kişisel gelişim
alanında desteğe ihtiyaç duydukları
yanıtını vermiş. Araştırmadan çıkan
diğer dikkat çekici bir sonuç da
çırakların yüzde 35’nin 12 saatten
fazla çalıştıkları ortaya çıktı.
Anketi değerlendiren Garip, 12
saatten fazla mesai yapan
çırakların, işini devam ettirmek
istemediğini ve çıraklarının işlerini
bıraktıklarını söyledi. Çıraklara
anlayışla ve hoşgörü ile
yaklaşılmasını tavsiye eden Garip,
sağlıklı çalışma şartlarının
oluşturulmasının çok önemli
olduğunun altını çizdi.

MERKEZİ SINAV SİSTEMİ
OLUŞTURULSUN

Muzaffer Garip, esnaf teşkilatı
olarak mesleki eğitim merkezle-
rinden beklentilerini de açıkladı.
Garip, sınavlardaki oturum sayısının
azaltılmasını ve odalardan sadece
dal dersleri için komisyon üyesi
istenmesini istedi. Zaman ve iş
kaybının asgari düzeye ineceğini
söyleyen Garip’in tespiti katılımcılar
tarafından da haklı bulundu.

Merkezi sınav sisteminin
oluşturulmasını isteyen Garip,
bilgi ölçen sınavların merkezi
sistem üzerinden, beceri ölçen
sınavların ise yerel düzeyde
yapılmasının doğru olacağı
görüşünü paylaştı.

Eğitim müdürlerinden
okullarının tanıtımını yapmasını
isteyen Garip, çırakların okullara
yönlendirilmesi gerektiğini belirtti.

ÇIRAKLIK SÖZLEŞMESİ
İSTESOB’DAN

Mesleki eğitim merkezi okulların-
da okumak isteyen öğrenciler, bağlı
bulundukları meslek grubundaki
esnaf odalarından okulla yapılacak
çıraklık sözleşmesi için onay alması
gerekiyor. Eğitim müdürleri bu
alanda yaşanan sıkıntıları toplantıda
dile getirdiler ve Yılmaz, bundan
sonra onayın sıkıntı yaşanan
odaların yerine İSTESOB tarafından

verileceğini belirtti.
Eğitim müdürleri, teorik eğitim

konusunda iyi olmalarına rağmen
uygulamalı eğitimde yetersiz
kaldıklarını ifade etti ve bunun
nedeni olarak da, ekipman,
laboratuar eksikliğini gösterdiler.
Esnaf odalarının bu yönde okullara
destek olmasını isteyen müdürler,
çırakların esnafın alt yapısı olduğu
vurgusu yaptılar.

1 günde 10 saat eğitim
verdiklerini söyleyen müdürler, bu
sürenin çok fazla olduğunu,
gerekirse eğitimin iki güne
yayılmasının doğru olacağını ifade
ettiler. 

İŞ KAZALARI BİZE CEZA
OLARAK DÖNÜYOR

Eğitim müdürleri, iş yerinde kaza
geçiren çıraklar nedeniyle ceza
ödemek zorunda olduklarından
şikayet etti. Çırakların sigortasının
mesleki eğitim kurumları tarafından
yatırılması nedeniyle işveren olarak
gözüktüklerini dile getiren
müdürler, bu haksızlığa dur
denilmesi istediler.

Toplantı sonunda Başkan Yılmaz,
mesleki eğitim kurumları ile
diyaloglarını güçlendireceklerini,
işbirliği içinde olacaklarını
aktarırken, esnaf odası başkanlarının
da bu yönde hareket etmesini
istedi.

Meslek okulu müdürleri İSTESOB’da toplandı

Meslek Okul müdürleri, gösterdikleri özveriye rağmen, sektörün ihtiyacına karşılık verememelerinin 
nedeni olarak, okullardaki altyapı ve ekipman eksikliğini  gösterdiler. 
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HABER

İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar
Odaları Birliği’nin İstanbul
Kalkınma Ajansı’nın desteğiyle

ve İstanbul Bilumum Madeni Eşya
Esnaf ve Sanatkarları Odaları
Birliği’nin ortaklığı ile uyguladığı
“Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Projesi”
etkinlikleri devam ediyor. 

Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Projesi meslek
seçimi aşamasında bulunan

gençlere meslekleri tanıtmak,
mesleki eğitime yönlendirmek ve bu
konularda danışmanlık desteği
vermek amacını güdüyor. Mesleki
eğitimin içinde olan gençlere ise
mesleklerinde nasıl
ilerleyebilecekleri, kariyer
alternatiflerinin neler olabileceği,
kendi işini kurmaları halinde bilgi
sahibi olmaları gereken konular
hakkında bilgilendirmeyi hedefliyor. 

Gençlere meslekleri tanıtmayı ve

kariyer yolculukları hakkında
bilgilendirmeyi amaçlayan
etkinlikler 5 okulda gerçekleştirildi.
Etkinliklerde öğrencilere proje
tanıtıldı, meslek tanıtım filmleri
gösterildi, meslekler hakkında bilgi
verildi, kariyer planlama kavramı
açıklandı, projenin internet sayfası
tanıtıldı. 

Bilgilendirme toplantıları Kasım
ayı içerisinde, Küçükçekmece
Söğütlüçeşme Ortaokulu, Dr. Cemil

Kariyer Merkezi
Projesi öğrencilerle buluştu

İSTESOB’un İMESOB ve İSTKA ile beraber düzenlediği “Mesleki Eğitim,
Rehberlik ve Kariyer Danışmanlığı Projesi” çeşitli okullarda yapılan
tanıtım organizasyonları ile başladı. İlköğretim öğrencilerine meslek
seçimi sırasında destek verileceği belirtildi.

Başkan Yılmaz,
öğrencilere bilgilendirme
setini bizzat kendi dağıttı.



ve Fevziye Özkaya Ortaokulu,
Küçükçekmece Mesleki Eğitim
Merkezi, Sultanahmet Endüstri
Meslek Lisesi, Güngören Endüstri
Meslek Lisesi’nde gerçekleşti. 

Toplantılara İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, İMESOB Başkanı
Cevher Kartal, İSTESOB Eğitim
Müdürü Muzaffer Garip, katılım
sağlayarak esnaf ve sanatkar meslek
kuruluşlarını tanıttılar, meslek erbabı
olmanın gençlere sağlayacakları
yararlardan bahsettiler, esnafın
nitelikli iş gücü ihtiyacını açıkladılar,
kendilerinin hangi yollardan geçerek
bu konuma geldikleri hakkında bilgi
verdiler. 

Başkan Yılmaz, büyük bir
istihdam sıkıntısı yaşandığına dikkat
çekti ve devletin kaynaklarının
doğru kullanılması adına bu tür
projelerinin arttırılmasını istedi.
Yılmaz, öğrencilere seslenerek,
meslek seçimlerinde ve seçtikleri
mesleklerinde kalifiye bir eleman
olabilmeleri adına her türlü desteği
vereceklerinin altını çizdi.

1500 ÖĞRENCİ EĞİTİM ALDI
2012 yılının Aralık ayında tanıtımı

yapılan Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Projesi ile
esnafın nitelikli iş gücü ihtiyacını
karşılamasına destek olurken
gençlerin de bilinçli meslek seçimine
katkı vermeyi amaçlıyor.

Gerçekleşen toplantılarda, proje

kapsamında günümüze dek
yürütülen faaliyetler ise şu şekilde
açıklandı: ”Gençlerin iş hayatında
daha başarılı olmak yönündeki
beklentilerini tespit etmek
amacıyla 1000 gence anket
uygulandı. Danışmanlık verilecek
alanlarda ilgili kurum ve
kuruluşlarla bağlantıya geçilerek
bilgilendirici yayınlar ve diğer
dökümanlar temin edilerek bilgi
bankası oluşturuldu. Danışmanlık
verilecek alanlarda 4 kitapçıktan
oluşan ve konunun uzmanları
tarafından içerikleri yazılan bir
bilgilendirme seti hazırlandı. 10
ana sektörde meslek tanıtım
filmleri hazırlandı. Danışmanlık
hizmetlerinin internet ortamında
verilmesi amacıyla proje internet
sayfası tasarlandı. Ortaokul ve
liselerde mesleklerin gençlere

tanıtımı faaliyetleri
gerçekleştirildi. Toplam 1500
öğrenci bilgilendirme
etkinliklerine katıldı, gençlere
kariyer danışmanlığı sunumları
yapıldı.”

Etkinliklerde öğrencilere kişisel
gelişim, meslek edinme yolları,
kariyer gelişimi ve girişimcilik
konularında bilgilendirici kitaplar ile
içinde öğrencilerin okulda
kullanabileceği çanta, defter, kalem,
anahtarlık, US bellek gibi
malzemelerin bulunduğu
promosyon paketleri ve kumanya
dağıtıldı.

Öğrencilerin büyük ilgi
gösterdikleri etkinliklerde uzmanlar
tarafından meslek seçimi, meslekler,
kariyer gelişimi ve girişimcilik
hakkında öğrencilerin soruları
cevaplandırıldı. 

İSTESOB EĞİTİMLERİ DEVAM EDİYOR

Yılmaz, öğretmen ve öğrencilere seslenerek, meslek seçimlerinde ve sonrasında destek vermeye 
devam edeceklerini dile getirdi.

Eğitim toplantıları sonrası, öğrencilere projenin bilgilendirme 
setleri dağıtıldı.



6325 sayılı Hukuk Uyuşmazlıklarında
Arabuluculuk Kanunu, 21.06.2013 ta-
rihinde bütün hükümleriyle yürür-

lüğe girmiş bulunmaktadır. Benim de hazırlık
çalışmaları kapsamında İstanbul’da yapılan
Çalıştay’da Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar
Konfedarasyonunu temsilen üç gün görüş ve
katkı sunduğum bu kanun, birçok bakımdan
yararlı sonuçlara vesile olacaktır. Ancak
hemen belirtmeliyim ki, kamuoyunun bu
konuda hızlı bir şekilde bilgilendirilmesine,
aydınlatılmasına ihtiyaç vardır. 

Kanun, hukuk uyuşmazlıklarında
tarafların kabul ve sulhu ile dava açma yolu-
nu ortadan kaldırmaktadır. Örneğin ihtilaf,
ticari bir alışverişten yada işçi işveren anlaş-
mazlığından çıkmışsa, arabulucuya başvur-
mak suretiyle uzun yargı yoluna gerek
kalmadan kısa bir zaman dilimi içinde barış
sağlanmaktadır. Böylece milyonları aşan dava
sayısı ciddi manada azalacaktır. Hani demiyor
muyuz “Gecikmiş adalet, adalet
değildir”diye. Daha da önemlisi tarafların
arasında bir kırgınlık dargınlık kalmayacağın-
dan el sıkışacak, iş hayatlarını, ilişkilerini
devam ettireceklerdir.

Kanunla hukuk düzenimize yeni bir yön-
tem getirilmiştir ve bu yönteme arabuluculuk
denilmiştir. Arabuluculuk: “Sistematik
teknikler uygulayarak, görüşmek ve müza-
kerelerde bulunmak amacıyla tarafları bir
araya getiren, onların birbirlerini anla-
malarını ve bu suretle çözümlerini kendi-
lerinin üretmesini sağlamak için aralarında
iletişim sürecinin kurulmasını gerçek-
leştiren, uzmanlık eğitimi almış olan taraf-
sız ve bağımsız bir üçüncü kişinin
katılımıyla ve ihtiyari olarak yürütülen
uyuşmazlık çözüm yöntemini” ifade eder
şeklinde tanımlanmıştır.

Arabuluculuk yöntemi gönüllülük esasına 

dayanmaktadır. Taraflar, arabulucuya başvur-
mak, süreci devam ettirmek, sonuçlandırmak
veya bu süreçten vazgeçmek konusunda
serbesttir. Arabulucu kendisine sunulan veya
diğer bir şekilde elde ettiği bilgi ve belgeleri
v.s. tutmakta yükümlüdür. Keza, aksi karar-
laştırılmadıkça taraflar da bu konudaki
gizliliğe uymak zorundadır. Arabulucu,
mesleğinde en az beş yıllık kıdeme sahip
hukuk fakültesi mezunlarından olacak ve
Adalet Bakanlığı’nca eğitime tabi tutulup
imtihanları kazanmış kişilerdir. Eğer bu kişi
avukat ise arabuluculuk yaptığı konuda
çözüm sağlanamamış ve dava açılmışsa,
taraflardan birinin vekili olamaz.

Arabulucuları taraflar uzlaşarak seçer.
Kimlerin arabulucu olduğu Adalet Bakanlığı
tarafından yayınlanmıştır. Arabulucuya
ödenecek para oldukça düşüktür. 

Arabulucuya bizzat şahıslar başvurabile-
ceği gibi avukatları veya avukatları ile birlikte
şahıslar başvurabilir. 

Arabulucuya başvurulmuşsa, ilk yapılacak
şey; taraflara arabuluculuğun esasları,
süreci ve sonuçları hakkında gerekli bilgi
verilir.

Tarafların anlaşması halinde bir belge
düzenlenir. Bu belge arabulucu ile taraflarca
imzalanır. Taraflar anlaşma belgesinin icra
edilebilirliğine ilişkin şerh verilmesini talep
edebilir. Şerhi içeren anlaşma ilam (kesin-
leşmiş mahkeme kararı) niteliğinde belge
sayılır.

Sonuç olarak diyoruz ki, arabuluculuk
yöntemi, az masraflı, kısa zamanda sonuç alıcı
ve daha da önemlisi anlaşma yoluyla
dostluğun devamını sağlayan bir yöntemdir.

HUKUK KÖŞESİ

HUKUKTA
YENİ BİR YÖNTEM

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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6325 Sayılı “Hukuk
Uyuşmazlıklarında
Arabuluculuk Kanunu”

Yargı üzerindeki yoğunluğu kaldır-
mak, vatandaşların sorunlarına daha
hızlı çözüm üretebilmek amacıyla
yürürlüğe girdi. Arabulucu adı
verilen kişiler sadece özel hukuk
uyuşmazlıkları konularında görev
alabilecek. Cezai yaptırım gerektiren
konular ise yine yargı kontrolünde
olacak. Yeni kanunun detayları
İSTESOB binasında bir toplantıyla
anlatıldı.

15 Kasım tarihinde yürürlüğe
giren 6325 sayılı Kanuna göre, özel
hukuk konularında anlaşmazlık
yaşayan taraflar, kendilerinin
seçeceği yetkili arabulucular
tarafından, yargıya başvurmadan
anlaşma yoluna gidecekler. 

İstanbul Cumhuriyet Başsavcı
Vekili Ahmet Akkaya, Arabuluculuk
Daire Başkanı Hakan Öztatar,
Arabuluculuk Kurul Üyesi Adem
Albayrak, Doc. Dr. Şafak Narbay,
Avrupa’da 40, ABD’de 20 yıldır
uygulanan bu sistemin geç de olsa

Türkiye’ye kazandırıldığını söylediler.
19 Kasım Salı günü gerçekleşen

toplantıya esnaf camiasından da
yoğun katılım oldu. TESK Genel
Başkanı Bendevi Palandöken,
Başkan Vekili Faik Yılmaz ve çok sa-
yıda esnaf odası başkanı “Hukuk
Anlaşmazlıklarında Arabuluculuk
Farkındalık Yaratma” konulu
seminerini takip etti.

Arabuculuk Daire Başkanı Hakan
Öztatar uyuşmazlık yaşayan tarafla-
rın dava yoluna gitmeden, sorunları-
nı arabuluculuk sistemi sayesinde
dostane bir şekilde çözebileceğini
söyledi. Öztatar, gönüllülük esasına
dayalı bu sistemin zaman ve masraf
yönünden büyük tasarruf sağlayaca-
ğını ve taraflar arası husumeti
kaldıracağını ifade etti. Öztatar,

arabuluculuk sisteminin özellikle
ticari anlaşmazlıklar konusunda
büyük ilerlemeler kaydedilmesine
yardımcı olacağını belirtti.

Arabulucuların kimler olabileceği
ise şu şekilde açıklandı. Hukuk
mezunu ve mesleğinde 5 yıl çalışmış
kişiler “arabuluculuk eğitimlerini”
başarıyla geçmeleri halinde,
arabuluculuk görevini
alabilecekler.  

Arabulucuların karar verme
yetkisi olmadığının altı çizilirken,
arabulucuların tarafları
”uzlaştıramaması” durumunda
taraflar için mahkeme yolunun açık
olduğu bilgisi verildi.

Kişiler dava açmadan da, dava
aşamasında da arabuluculara
başvurabilecektir.

“Anlaşmazlıklar
arabulucularla çözülecek”

Toplantıya,  İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Başkan Vekili Mustafa Uzun ve TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken ile
Arabuluculuk Daaire Başkanı Hakan Öztatar, Kurul Üyesi Adem Albayrak katıldılar. Toplantıda  uyuşmazlıklardaki

ihtilafları ortadan kaldırmayı hedefleyen Arabuluculuk sisteminin, Türkiye’ye son derece faydalı olacağı  dile getirildi.
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“Arabuluculuk Kanunu” İSTESOB’da anlatıldı

Sunumlar, soldan sağa Arabuluculuk Kurul Üyesi Adem Albayrak, Arabuluculuk
Daire Başkanı Hakan Öztatar ve Doç. Dr. Şafak Narbay tarafından verildi.



İstanbul Milli Piyango Bayileri
Esnaf Odası üyelerinin hakkını
korumak adına yönetmeliğin

iptali için mahkemeye dava açmaya
hazırlanıyor. Milli Piyango İdaresi’nin
özelleştirilmesi ile ilgili olarak
yönetmelikte yapılan değişiklikler
Resmi Gazete’de yayınlandı. 50
milyon TL‘lik rakamla yılbaşı
özel çekilişi tarihi bir rekora ulaştı.
Milli Piyango tezgahlarında tarihi
rekorun hareketliliği yaşanırken,
esnafın aklı özelleştirmede kaldı.

Milli Piyango Bayileri Esnaf Odası

Başkanı Ahmet Yazıcı, 28802 sayılı
Şans oyunları lisansının verilmesi,
lisansa konu faaliyetlerin
düzenlenmesi ve denetlenmesi
hakkındaki yönetmelikte
25 Ekim 2013 tarihli Resmi Gazete’de
yayınlanan değişiklikle ilgili olarak
itirazlarının bulunduğunu ve bu
yönetmelikle esnafın kazanılmış
haklar konusunda zarara
uğratıldığını savundu. Ankara, İzmir,
Bursa, Mersin, Adana, Gaziantep ve
Antalya Odalarının desteğini alan
Yazıcı, yönetmeliğin iptali için neden

mahkemeye başvurduklarını ise
şöyle açıkladı: “Şans oyunu Milli
Piyango biletlerinin satışının ve
sabit dış mekan reklamlarının
yapıldığı yerler ile özel eğitim,
öğretim ve dengi okullar,
ibadethaneler ve gençlik
merkezleri arasında, kapıdan
kapıya en az 100 metre mesafenin
bulunması zorunlu hale getirildi.
Özelleştirme sonrası yapılacak
yeni sözleşme ile birlikte 100
metre kuralına uymayan
bayilerin sözleşmeleri iptal

Milli Piyango Bayileri Odaları 
İdareye dava açıyor

HABER

Yılda 2 milyar TL’yi yağmur çamur demeden sokaktan toplayıp devletin
kasasına koyan 16.000‘e yakın Milli Piyango Bayileri Esnaf Odalarına bağlı
üyelerin müktesep hakları özelleştirme ile birlikte tehlikeye girdi. 

İstanbul Milli Piyango Bayileri Esnaf
Odası Başkanı Ahmet Yazıcı, esnafın
rahatça satış yapabildiği son yılbaşı

çekilişleri olmaması için büyük
mücadele veriyor.
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REKOR İKRAMİYEYE DOĞRU
olacak. Ülkemizdeki okul, gençlik
merkezleri ve ibadethanelerin
yoğunluğu göz önüne alınırsa çok
sayıda bayi, bulunduğu yerde
işini, ekmeğini  kaybedecek.”

100 metre zorunluluğunun,
yönetmeliğin yürürlüğe
girmesinden sonraki dönemi
kapsamasını isteyen Yazıcı,
müktesep hakların ihlal edildiğini
gerekçe göstererek mahkemeye
başvurdu.

Yazıcı, ilgili yönetmeliğin iptalini
istedi. Hayatını şans oyunları bayisi
olarak idame ettirmiş 6 bin civarında
Sayısal Oyun bayisi, toplamda ise
16 bini aşkın Milli Piyango bayisi
esnafının bu durumdan son
derece rahatsız olduğunu
belirtti.

Yazıcı, şans oyunlarının belirtilen
mekanlardan en az 100 metre
uzakta satılması zorunluluğunun
seyyar olarak çalışan gezici Milli
Piyango bayilerini de kapsamasını
şu şekilde eleştirdi; “Gezerek
insanların ayağına kadar hizmet
getiren seyyar Milli Piyango
bayisi esnafımız var. Bunlar için
100 metre kuralı nasıl işleyecek?
Bu insanların takibi ve
kendilerine 100 metre kısıtlaması
yapmak mümkün mü? Haliyle bu
durum sabit olarak çalışan Milli
Piyango bayilerinin tepkisini
çekecek ve sektörde bir ikilik
yaşanmasına neden olacak.”

Yeni ruhsat alımının
zorlaştırılması, Milli Piyango’nun
lisansını almak isteyecek sermaye
kuruluşunun da aleyhine olacağını

vurgulayan Yazıcı, bu durumun
ihalenin sönük geçmesine neden
olabileceği uyarısını yaptı.

Ahmet  Yazıcı, İSTESOB ve TESK’in
desteği ile bir komisyon
oluşturduklarını ve hazırlanan
raporu Özelleştirme İdaresi Proje
Grup Başkanı  Mustafa Özel‘e
sunduklarını belirtti.

ESNAFIN PRİMİ TEHLİKEDE
Şans oyunları bayisi işleten

esnafın aldığı primlerinde tehlikede
olduğunu kaydeden Yazıcı,
“Sattığımız bilet üzerinden
aldığımız bir prim var, her ne
kadar bu primler yeterli değilse
de uzun uğraşlar vererek bu
kazanımı sağladık. Milli Piyango
İdaresi’nin lisans işletmesini
alacak olan firma,  yeni mevzuatla
primleri istediği kadar düşürecek
imkanlara sahip. Devletin bu
konuda üyelerimizin haklarını

koruma altına alacak bir
düzenleme yapması gerekiyor. 75
yıldır Milli Piyango’yu ayakta
tutan üyelerimizin hakları yok
sayılacak ve koruma altına
alınmayacak ise böyle yapılacak
bir özelleştirmenin karşısındayız”
dedi.

BÜYÜK İKRAMİYE REKORA
KOŞUYOR

Yeni yıl yeni umutlar vaat
ederken  hiç şüphesiz bu umutların
başında, 31 Aralık gecesi çekilecek
Milli Piyango Yılbaşı İkramiyesi
geliyor. Büyük ikramiye bu sene
tarihi bir seviyeye çıkarken
biletlerde zamlandı. Milli Piyango
bayileri yıl boyunca durgun geçen
işlerinde yıl sonu itibariyle
hareketlilik yaşandığını belirtti.

Milli Piyango İdaresi yılbaşı özel
çekilişinde 50 milyon liralık büyük
ikramiyenin yanı sıra diğer
ikramiyelerle toplam dağıtılacak
ikramiye 290 milyon TL.  Bilet
fiyatları ise çeyrek bilet 12.50 TL,
yarım bilet 25.00 TL, tam bilet 50.00
TL olarak açıklandı.

Başkan Ahmet Yazıcı, Yılbaşı Özel
Çekilişi’nin tüm Milli Piyango
bayilerine bol kazançlar getirmesi
dileğinde bulundu.

Ahmet Yazıcı, hukukçuların da
desteğini alarak şans oyunları

lisansının verilmesi, lisansa konu
faaliyetlerin düzenlenmesi ve

denetlenmesi 
hakkında yönetmeliğin iptali için

mahkemeye başvurdu.



MALİYEDE  
YENİ YIL UYARILARI 

Sevgili esnaf ve sanatkar kardeşlerim,
2013 yılı 31 Aralık günü sona ermekte,
1 Ocak tarihinden itibaren 2014 yılı

başlamaktadır. Yeni yıla girmeden önce sizlerin
vergi mevzuatımız yönünden yapacakları bazı
işlemleri hatırlatmak istedim. Çünkü bu işlem-
lerin yapılmaması halinde ağır idari ve mali
cezalarla karşılaşmanız muhtemeldir. 

Ağırlıklı olarak esnaf ve sanatkarlarımız
kazançlarının tespiti yönünden 2 gruba ayrıl-
maktadır. 1. Grup GERÇEK USUL’de gelir vergi-
sine tabi olanlar, 2. Grup ise BASİT USUL’de gelir
vergisine tabi olanlardır. Buna göre; 

1- Gerçek usulde Gelir Vergisi’ne tabi olan-
ların (İşletme Defteri ve Bilanço usulune göre
defter tutanların) 31.12.2013 tarihinde kadar
yapması gerekenler: 

a- Aralık ayının sonuna kadar muhasebeci-
leriniz ile görüşerek 2014 yılında kullanacağınız
ticari defterlerini notere tasdik ettirmelisiniz,   

b- 31 Aralık 2013 tarihi itibariyle işyer-
lerinizde bulunan mallarınızı sayarak stok
listelerin mutlaka oluşturmalısınız,   

c- Geçmiş yıllarda ödenen sosyal güvenlik
kurumu primi ve Vergi Dairesine ödenen vergi
ödeme makbuzlarını muhasebecilerinizden
isteyerek tek tek kontrol ederek, muhasebeci-
leriniz ile mutlaka mutabakat sağlamalısınız, 

d- Yeni yılda muhasebecileriniz ile mutlaka
sözleşmelerinizi yenilemelisiniz ve ruhsata
sahip olmayan kişilere asla muhasebelerinizi
teslim etmemelisiniz. Çünkü ruhsatlı muhase-
becilerin sizlere ve devlete karşı sorumluluğu
bulunmaktadır. Ruhsatı olmayanları hiçbir
sorumluluğu yoktur. 

2- Basit Usulde Gelir Vergisine tabi olanların
31.12.2013 tarihinde kadar yapması gerekenler: 

a- Kendi işinde bilfiil çalışması, 

b- İşyeri kendi mülkiyetinde ise emsal kira
bedeli, 

c- İşyeri büyükşehir belediye sınırları
içerisinde ise 2013 yılı yıllık işyeri kirası 5.300,00
TL’yi aşmaması. 

d- Büyükşehir belediye sınırları dışında ise
2013 yılı yıllık işyeri kirası 3.700,00 TL’yi
aşmaması 

e- Satın aldıkları malları olduğu gibi veya
işledikten sonra satanların 2013 yılı alışlarının
tutarları 75.000,00 TL.sını, satışlarının tutarı ise
110.000,00 TL’yi aşmaması 

f- Hizmet iş ile uğraşanların 2013 yılı gayri
safi işhasılatının 37.000,00 TL’yi aşmaması 

g- Hem ticaret hem de hizmet işini müşterek
yapanlar 2013 satış tutarları ile iş hasılatı
toplamının 75.000,00 TL’yi aşmaması
GEREKMEKTEDİR.

Yukarıda saydığım şartların herhangi birini
2013 yılında kaybeden basit usule tabi mükel-
lefler 2014 yılından itibaren gerçek usulde
vergilendirileceklerdir. Dolayısıyla bu şartların
kaybedilip kaybedilmediği 31.12.2013 tarihine
kadar cezalara muhatap olmamak için mutlaka
kontrol edilmelidirler. 

Sorumluluk sahibi gerçek usulde veya basit
usulde vergi mükellefi olan esnaf ve sanatkar-
larımızın bu uyarılarımızı dikkate alacağına
inanmaktayım.  

Bu duygularla tüm halkımızın yeni yılını
candan kutluyor, sağlıklı ve barış içerisinde
mutluluklar diliyorum. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

26İstanbul Esnaf



27 İstanbul Esnaf

KARTLARA ALIŞAN PİYASA ŞİMDİ ŞOKTA

Yılmaz, “Kredi kartında birikmiş
borçlara yapılandırma şart…”

Bankacılık Düzenleme ve
Denetleme Kurumu’nun
(BDDK) kredi kartları ile

ilgili  taslak halindeki düzenlemesi
sivil toplum örgütlerinden tasvip
görürken bir yandan da piyasalar-
daki canlılığı olumsuz etkileyeceği
kaygısına yol açtı. Ayrıca birikmiş
borçlar için yeni bir yapılandırmaya
ihtiyaç duyulduğu belirtildi.

BDDK kredi kartları limitlerine ve
asgari ücretlerine yeni düzenleme-
ler getiriyor. Buna göre 15 bin TL
limite kadar olan kredi kartlarında
asgari ödeme yüzde 25'ten yüzde
30'a çıkıyor. Geliri 1000 TL
olanların kredi kartı limiti de 1000
TL ile sınırlandırılacak. Ayrıca
gelirin sürekliliği de kontrol edilecek.
Yeni düzenlemeyi yerinde bulan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
vatandaşların satın alma gücü
düşüklüğü nedeniyle kredi kartına
muhtaç olduklarını ifade ederek,
kredi kartı borçlarının azaltılmasının
satın alma gücü yükseltilerek
yoksulluğun giderilmesiyle
mümkün olduğunu söyledi.

Kredi kartının ödeme aracı olmak
yerine borç finansmanı aracı olarak
kullanılmasının hem hane halkına,
hem de ülkenin genel ekonomik
göstergelerine olumsuz yansıdığını

ifade eden Faik Yılmaz,  bu konuda
alınan tedbiri desteklediklerini
bildirdi.

Kart sahibinin geliri baz alınarak
kredi kartı limiti ile bazı ürün
gruplarında taksit sınırlaması
getirilmesini de olumlu bulan
Yılmaz, “Bu iki düzenlemenin de
gelirin verimli ve bilinçli kullanı-
mını artıracağını ve bu şekilde
harcamaların daha dengeli
olacağını düşünüyoruz” dedi.

Taksit sayısı sınırlandırılırken
ürün özelliklerine ve ticari hayata
uygun düşüp düşmediğine
bakılmasının da gerekli olduğunu
belirten Yılmaz; “Aslında kredi
kartlarındaki  yüksek limitler ve
fazla taksit sayısı  piyasalara
canlılık getiren işlevlerdi. Banka-
larda bu konuda  ister istemez
piyasaları körüklüyordu. Ancak
ülke ekonomisine ve ülke insanı-
na getirdiği külfet telafi edilemez
ölçülere gelmişti. Bu bakımda
düzenleme oldukça gerekli” dedi.

Faik Yılmaz yeni düzenlemeyle
gelirin üzerinde harcama yapılma-
sının önüne geçileceğini ve taksit-
lendirme konusunda da yeni düzen-
lemeyle herkesin ayağını yorganına
göre uzatacağını ifade etti.

Devlet Bakanı Ali Babacan’ın

açıklamasıyla  Türkiye genelinde
kredi kartları toplam borç miktarı 59
milyar 14 milyon 352 bin TL. Bunun
1 milyar 19 milyon 377 bin TL'si
takipte. En çok kredi kartı borçlusu
İstanbul ilinde bulunuyor ve  toplam
borç miktarı 20 milyar 290 milyon
854 bin liraya ulaşmış durumda.
Bunun da 3 milyar 523 milyon 721
TL'si takipte bulunuyor.

Bu rakamın hayli  yüksek oldu-
ğuna dikkat çeken İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, yeni düzenlemeden
sonra birikmiş borçların ödenmesi
için yeni bir yapılanmaya ihtiyaç
duyulacağını söyledi. Yılmaz, “Eğer
kredi kartı borçlularına kısıtlama
getirirseniz, hem birikmiş borçlar
tahsil edilemez hem de vatandaş
günlük temel giderlerini
karşılayamaz. Birikmiş borçları
uzun vadeye yayan yeni bir
yapılandırma yapması
kaçınılmazdır” dedi.

Bankalararası Kart Merkezi verile-
rine göre kredi kartı sayısı 56 milyon
528 bin 466 seviyesinde bulunurken,
vatandaşların çoğunluğu birden
fazla kredi kartı kullanıyor.

BDDK kredi kartları limitlerine ve asgari ücretlerine yeni düzenlemeler 
getiriyor. 15 bin TL limite kadar olan kredi kartlarında asgari ödeme 
yüzde 25’ten yüzde 30’a çıkıyor. Geliri 1000 TL olanların kredi kartı 
limiti de 1000 TL ile sınırlandırılacak. 
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Ç
alışanı ve işvereni çeşitli
risklere karşı korumayı
amaçlayan 6331 sayılı İş

Sağlığı ve Güvenliği Yasası, 1 Ocak
2014 tarihinden itibaren tehlikeli ve
çok tehlikeli sınıfındaki işletmelere
iş yeri hekimi ve sağlık personeli
istihdamını zorunlu hale getiriyor.

Kanun, emniyet, Türk Silah
Kuvvetleri, ev hizmetleri ve kendi
hesabına çalışanlar hariç her iş yeri
ve çalışanını kapsamı altına alıyor.
Esnaf odalarının üzerinde çok ciddi
çalışmalar yürüttüğü yasada, esnafı
yakından ilgilendiren hayati
konular yer alıyor.

İşletmelerde, işyeri hekimi ve
sağlık personeli istihdam edilmesi,
torba yasa ile gündeme alındığında,
esnaf  temsilcilerinin, ”Bu şartı her
esnaf karşılayamaz”, itirazına
rağmen, yasa yürürlüğe girdi.
Yetkililer, işletme sahiplerinin
yasaya uyum sağlaması için bir
geçiş dönemi olacağını ve kanunun
aşama aşama yürürlüğe gireceğini
duyurdu. Buna göre, iş yeri hekimi
çalıştırma zorunluluğu, 50’den az
çalışanı olan, az tehlikeli, 1 Temmuz
2016’dan sonra, tehlikeli ve çok
tehlikeli işletmeler için 1 Ocak
2014’ten itibaren geçerli olmasına
karar verildi.

2014’E DİKKAT
İşte! 1 Ocak 2014’ten

itibaren iş yeri hekimi, iş
güvenliği uzmanı ve
sağlık personeli
çalıştırmak zorunda
kalacak meslek grupları;
berber, kuaför, ayakkabı
ve terlik imalatçıları, diş
protez teknisyenleri,
aynacılar ve cam eşya imalatçıları,
marangoz, matbaacılar, mermer ve
granit işleri, kasap, hamam kaplıca,
sauna hizmetleri ve bütün inşaat
işleri.

Bunun yanı sıra kanunun istediği
şartları yerine getirmemenin cezası
da çok büyük. İş güvenliği uzmanı
ve iş yeri hekimi istihdam
etmemenin cezası aylık 5.390 TL,
sağlık personeli istihdam etmeyen
iş yerlerine ise aylık 2.650 TL ceza
kesileceği belirtildi. 

ESNAF ODALARI 
YASAYA HAZIR

Yasada, işletmelerin uygulaması
gereken prosedürler bununla da
bitmiyor. Konuyla ilgili görüşlerine
başvurduğumuz ESBİR yetkilisi İş
Sağlığı Hekimi Hasan Basri Arca,
yasa ile birlikte yerine getirilmesi
gereken konulara açıklık getirdi.

Arca, iş yerinde risk
değerlendirmesi, acil durum
planların oluşturulması, çalışanların
sağlık gözetiminin yapılması ve
çalışanlara iş sağlığı ve güvenliği
konusunda eğitim verilmesi
zorunluluğunun 1 Ocak 2013’ten
beri yürürlükte olduğunu söyledi.
Ve bu yükümlülükleri yerine
getirmeyen işletmelere de para
cezası verileceğini dile getirdi.

Arca, mesleki risklerin
önlenmesi, eğitim ve bilgi verilmesi
dahil her türlü tedbirin alınması,
organizasyonun yapılması, gerekli
araç ve gereçlerin sağlanması,
sağlık ve güvenlik tedbirlerinin
değişen şartlara uygun hale
getirilmesi işverenin
yükümlülükleri arasında olduğunu
aktardı, 2013 yılında birçok
eğitim semineri düzenlediklerini
ifade etti.

HABER

Tehlikeli sınıfındaki meslekler: Kasap, berber, marangoz, matbaacı,
ayakkabıcı, camcı, diş teknisyeni 2014’te Sağlık ve İş Güvenliği Uzmanı
çalıştıracak.

İş Güvenliği Uzmanı ve Doktoru olmayana 5.390 TL ceza

ESNAFA İŞ GÜVENLİĞİ 
UYARISI

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ EĞİTİMİ SÜRÜYOR

İSTESOB esnaf odalarına, 2013 yılı boyunca ESBİR’in
desteğiyle İş Sağlığı ve Güvenliği eğitimi  verildi.
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Üyelerine, iş sağlığı ve
güvenliği eğitimi veren
Büfeciler Esnaf Odası, iş

yerlerindeki genel sağlık kurallarına
azami şartların sağlanması için
yoğun emek sarf ediyor.

1 Ocak 2013’te yürürlüğe giren
6331 İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu,
iş yerlerinde uyulması gereken hij-
yen kurallarını ve çalışanların güven-
liğini sağlamak adına bir dizi yaptı-
rımlar getirdi. Kanun, iş yerinde risk
değerlendirmesi, acil durum planla-
rın oluşturulması, çalışanların sağlık
gözetiminin yapılması ve çalışanlara
iş sağlığı ve güvenliği konusunda
eğitim verilmesini zorunlu kılıyor. 

Büfeciler Esnaf Odası da üyelerini
bilgilendirmek adına, 23 Kasım
Cumartesi günü, Beyoğlu Öğretmen
Evi’nde eğitim semineri düzenledi.
Büfeciler Odası Başkanı Mustafa
Şimşek, İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, Yönetim Yurulu Üyeleri
Yaşar Hangün, Aziz Şentürk ve
Denetim Kurulu Üyesi Ahmet Yazıcı,
seminere katılarak büfeci esnafına
desteklerini gösterdiler. 

Seminerde, kalite, hijyen ve
müşterileri ilişkilerinde başarı
sağlanması adına yapılması
gerekenler konu edildi ve 6331 sayılı
kanunun, esnaflık kültürünün temel
parçalarını barındırdığı belirtildi.

İş sağlığı ve güvenliği hakkında
sunum yapan uzmanlar, büfelerde
işletmenin genel çalışma prensipleri
doğrultusunda, araç, gereç ve ekip-
manlarını etkin bir şekilde kullana-
rak, işçi sağlığı, iş güvenliği ve kalite
gereklerine uygun olarak çalışma
şartlarının nasıl oluşturulacağı
hakkında bir bilgilendirme yaptı.

Mustafa Şimşek, kanunun,
hizmet sektöründe hijyen ve
temizliğe ağırlık verdiğini söyledi ve
”Çalışma ortamının temiz olması,
biyolojik risklere karşı gerekli
bütün tedbirin alınması
gerekmektedir. Gıda, sağlık ve
hizmet sektöründe kullanılan
makine ekipmanların
bakımlarının düzenli yapılması,
depolama koşullarının uygun
olması da ayrıca önem arz
etmektedir. Bu en başta bizim
esnaf olarak uymamız gerekenler
kurallardır” şeklinde konuştu.

Büfecilere İş Sağlığı ve
Güvenliği’nden tam not

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ EĞİTİMİ SÜRÜYOR

Büfecilerin eğitim seminerine Başkan Faik Yılmaz, Yönetim Kurulu
Üyeleri Aziz Şentürk, Yaşar Hangün ve Denetim Kurulu Üyesi

Ahmet Yazıcı da katıldı.



Millet Mekteplerinin açılışı ve Atatürk’ün
Başöğretmenliği kabul tarihi olan 24
Kasım günü, 1981 yılından beri

Öğretmenler Günü olarak kutluyoruz. Böyle bir
kutlama tüm öğretmenlerimizin hizmetlerine
karşılık, unutulmadıklarını gösteren bir etkinliktir.

Öğretmenlik, insanlık tarihinin en önemli ve
ölümsüz mesleklerindendir. Öğretmen, insanların
kendi ayakları üzerinde durmasını sağlayan,
yaşamları boyunca kendilerine gerekebilecek bilgi-
leri kazanmalarına yardımcı olan ve topluma
arkasını dönmeden toplumun önünde giden bir
gönül eridir.

Öğretmen, her işi bilen, her işi yapan, bilgi de-
posu ve ayaklı kütüphane değildir. Öğretmen, bilgi
kaynaklarını öğreten yönlendiren, değerlendire-
bilme alışkanlığı kazandıran bir kişidir.

Necip Fazıl Kısakürek vapurla Karaköy’e
geçerken yanına biri yaklaşıp: Üstat, diye sormuş.
Peygamberlere ne diye gerek duyuldu, biz
kendimiz yolumuzu bulabilirdik. Necip Fazıl,
okuduğu kitaptan başını kaldırmadan: Ne diye va-
pura bindin ki,  “Yüzerek geçsene karşıya”. Öğret-
menler kılavuzdur. İşini ve yolunu bilen kılavuzla
yolculuk mutlaka iyi sona erer.

Öğretmenlik mesleği, her şeyden önce bir ideal,
gaye ve bir hizmet mesleğidir. Toprak altına atılan
bir tohumun, onlarca tohum verebilmesi için ken-
disini feda etmesi gibi, bir öğretmen de hayatını
bu anlamlı ve şerefli meslek uğruna adamaktadır.

Bir insanı kurtarmanın, bir âlemi kurtarmak
kadar önemli olduğu çok iyi bilinmelidir. Çünkü iyi
eğitilen bir insan, huzurlu bir toplum ve mutlu bir
gelecek demektir. Başağın yetişmesine engel,
zararlı otlar değil; çiftçinin ihmalidir. Bunun için
muhatabı insan olan öğretmenlerin yapacağı bir
hatanın telafisi yoktur.

Sevgi dolu bir öğretmen ışık demektir. Öğren-
ciler onu arar, onu sorar. Unutmayınız; kelebek-
lerin ışığa koştuğu gibi, çocuk yürekler, genç
kalpler sevgiye koşar. Bunun için sevgiyi sunanın,
sevgiyi hak etmesi gerekir. En çok sevilen öğret-
men, en çok seven öğretmendir.

Kendini kontrol edemeyen bir öğretmen, öğren-
cisini hiç kontrol edemez. Kendi eksikliğini gören

ve onu
tamam-
layan bir
öğretmen,
başarıya
adaydır. Öğretmenlerin başarılı olmaktan başka bir
seçeneği yoktur. Olsaydı öğretmen olmazdı. Öğret-
men her şey değil, her şeye açılan kapı olmalı.
Dolayısıyla öğretmen başarıyı hedef almalı,
mükemmel olmayı değil.

Baş döndüren gelişmelerin olduğu bir çağda
yaşıyoruz. Bunun için öğretmenlerin kendilerini
yenilemeleri, gelişmeleri yakından takip etmeleri
gerekir. Öğretmen, hayatının her aşmasını planla-
malıdır. Planı olmayanlar, başkalarının planına
uymak zorunda kalırlar. Öğretmen yarını bir gün
önceden yaşayan kişi olmalıdır. Onun hayalleri ol-
mazsa, başkalarının hayallerinin de önemi olmaya-
caktır. Öğretmen, yaptıkları kadar
yapamadıklarından da sorumludur. Öğretmenin
kendindeki gücü fark etmesi, harekete geçirmesi
ve elindeki işlenmeyi bekleyen servetin kıymetini
bilmesi gerekir. Çeşitli bahanelerin ardına
sığınarak kendindeki bu gücü ve serveti
eritmemelidir.

Öğretmen bir ayna olmalıdır. Kendisine bakan-
lar iyiyi, doğruyu, hoşgörüyü, geleceği görmelidir.
Ayna kırık olursa ona bakanlar baktığına pişman
olur. Öğretmenin bir ayna olarak kendisine çok iyi
bakması gerekir.

Yeri doldurulmaz öğretici, eserine kıymet
biçilemeyen varlık, kendini tüketerek etrafını ay-
dınlatan mum, tahammülü seven idealci, her an
muhtaç olduğumuz doktor, gerçeğin ve idealin
üstadı, dünyanın en büyük sorumluluğuna sahip
insandır öğretmen. Bugünü değil yarını
düşünürsek gelecek çok daha iyi olacaktır.

Bir taraftan bilgisizliği ortadan kaldırmak, bir
taraftan da memleket evlâdını sosyal ve ekonomik
hayatta etkin,  verimli ve vicdanlı olmalarını sağla-
mak biz öğretmenlerin düsturu olmalıdır. İnanın
başaracağız başarmamızda gerekiyor.

Tüm meslektaşlarımın Öğretmenler Günü kutlu
olsun, kıymetli meslektaşlarıma yaşamları
boyunca başarı, sağlık ve mutluluklar dilerim.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

ÖĞRETMENİM
CANIM BENİM!
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İSTESOB Tarife Komisyonu’nda
yaptığı değerlendirme
sonucunda İstanbul’daki okul

servis araçlarının yeni ücret
tarifelerini açıklamış ve okul servis
araç ücretlerinde geçen yıla göre
yüzde 10 artış yapılmasına karar
vermişti. 

İSTEOB Başkanı Faik Yılmaz,
birliğin tarife komisyonunun girdi
maliyetlerindeki artışları dikkate
aldıklarını ve artışın buna göre
yapıldığını bildirdi. Yılmaz, yasa
gereği tarifeleri birlik olarak
belirlediklerini ve artışları mümkün
olduğu kadar düşük tutmaya
çalıştıklarını ifade etmişti.

Bu artışlar değerlendirilerek okul
servis ücretlerine geçen yıla göre
yüzde 10’luk bir artış mecburiyeti
doğduğunu belirten Yılmaz 1
kilometreye kadar olan en yakın
ücretin geçen yıl 140 lira olduğunu
bu yıl ise 154 lira alınacağını bildirdi.
25 kilometreye kadar olan en uzak
mesafe ise geçen yıl 335 lira iken bu
yıl 368.50 TL oldu. 

Yılmaz bu kararı alırken, 5362
sayılı Esnaf ve Sanatkarlar
Kanunu’nun 62. maddesinin D
bendi tarafından verilen yetkiyi
kullanarak servis araçlarına yüzde
10 zam yapılmasında kararı

kıldıklarını kamuoyuna açıklamıştı. 

UKOME “BİZİM KARARIMIZ
GEÇERLİ”

İSTESOB’un karşın UKOME, okul
servis ücret tarifesine ilişkin yüzde 4
zam kararının hukuken geçerli oldu-
ğu belirtilerek, servis taşımacıları ve
velilerden UKOME kararı doğrultu-
sunda hareket etmeleri istedi.

UKOME de yaptığı açıklamada,
5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi
Kanunu’nun 7 nci maddesinin (f )
bendine atıfta bulunarak, tarifeler-
de son sözü belirleme yetkisinin
kendilerinde olduğunu savundu. 

SERVİSÇİLER TEPKİLİ
Başta Servis Araçları İşletmecileri

Esnaf Odası tarafından olmak üzere
servisçi esnafı UKOME’nin kararını
“Pişmiş aşa su katmak” olarak
yorumladı. Okul sezonu açılmadan
önce İSTESOB’un açıkladığı tarife
üzerinde anlaşıldığını vurgulayan
Servis Araçları İşletmecileri Esnaf
Odası Hamza Öztürk, UKOME’yi
eleştirdi. 

Öztürk, 2013 yılına kadar her
zaman UKOME’nin kararına
uyduklarını ve muhalefet
etmekdiklerini söylerken, yüzde 10
zam kararını, girdi maliyetlerinin

artması nedeniyle almak zorunda
olduklarını vurguladı. Mazot, trafik
sigortası, personel maaşlarındaki
artışa dikkat çeken Öztürk, servisçi
esnafının ve vatandaşların mağdur
olmaması için en hakkaniyetli
rakamı belirlediklerini söyledi.

Öztürk, “Mazot fiyatlarına
gelen muazzam artışlar, sigorta
maliyetlerinde oluşan fahiş
yükselmeler ve mesleğimizle ilgili
diğer bütün girdilerde yaşanan
artışlar bu sezon için %10 zamlı
bir tarife açıklamamızı zorunlu
kıldı. UKOME toplantısında servis
ücretleri için % 5 oranında artışlar
öngörülmüştü. Oda olarak bu
artış oranının beklentilerimizin
çok altında olduğunu yazılı ve
görsel basında defalarca kere
ifade etmiştik” dedi.

HABER

İSTESOB’un servis ücret tarifelerine yüzde 10 zam kararı almasına karşı
UKOME, kendi zam kararlarının geçerli olduğunu iddia etti ve büyük bir
tartışmanın fitilini ateşledi. 

TARİFE KARGAŞASI

Hamza Öztürk

SERVİSÇİLER DİRENİYOR
UKOME DİRETİYOR
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Arnavutköy Şoförler Esnaf
Odası, hizmet binasının
yenileyen odalar

kervanına katıldı. Esnaf odası,
büyük emekler ve fedakarlıklar
sonucu kendi binasına geçti.

12 Kasım tarihinde Arnavutköy
Kaymakamı Kasım Fikret Dayıoğlu
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
Başkan Vekili Mustafa Uzun,
İSTESOB’a bağlı birçok oda başkanı
ile birlikte çok sayıda esnaf açılış
törenine katıldı.

Açılış kurdelesini Faik Yılmaz ve
Kasım Fikret Dayıoğlu ile birlikte
keserken Arnavutköy Şoförler Esnaf
Odası Başkanı Engin Türkmen
yaşadığı duyguları şu ifadelerle
paylaştı: ” Yoğun emekler
neticesinde inşa ettiğimiz bu
hizmet binasının tüm bölge
esnafına hayırlı olmasını diliyo-
rum. Hizmet binamızın yapımın-

da bizlere desteğini
esirgemeyen Başkan Faik
Yılmaz’a kaymakamımız,
belediye başkanımıza çok
teşekkür ediyorum.”

Açılışta birer konuşma
gerçekleştiren Yılmaz ve
Dayıoğlu, son derece modern
olduğunu ifade ettikleri bu
hizmet binasının çevreye ve
esnafa değer katacağını
söylediler. Hizmet binalarının
yenilenmesini son derece
önemseyen Yılmaz, ”Esnaf
odaları ne işe yarar sorusunun en
net cevabı böylesi tesislerdir. Bu
aynı zamanda esnafın odalarına
olan güvenini de inancını da
arttıracaktır. Arnavutköy Şoförler
ve Otomobilciler Odası yeni
hizmet binasıyla, bu yönde
önemli bir adım atmıştır;
kendilerini tebrik ediyorum”
ifadelerini kullandı.

Yeni binanın bir katı oda merkezi
olarak kullanılacak. Oda merkezinin
400 metrekare olduğu açıklanırken,
binada 320 metrekarelik dükkan ve
bodrum katı da mevcut.  2012
senesinin Mayıs ayı içerisinde
başlayan inşaat çalışmalarında sona
gelindiği açıklanırken, esnaf
odasının yeni binaya 2013’ün Mayıs
içerisinde geçeceği bildirildi. 

Arnavutköy Şoförler Esnaf Odası Mayıs ayı içerisinde temelini atığı
hizmet binasını kısa sürede tamamlayarak, görkemli bir açılışla esnafının 
hizmetine sundu.  

Arnavutköy minibüsçüleri 
binasına kavuştu

TÜRKMEN BAŞKAN “HİZMET BU” DEDİRTTİ 

Arnavutköy Minibüsçüler Odası hizmet binasının açılış
kurdelesini, Oda Başkanı Engin Türkmen, 

İSTESOB Başkanı  Faik Yılmaz, İlçe Kaymakamı 
Kasım Fikret Dayıoğlu birlikte kestiler.
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1957 senesinde başkanlığa
adım atan Ziya Gültekin,
yarım asrı esnafın sorun-

larıyla mücadele etmekle geçirdi-
ğini söylerken artık yorulduğunu ve
geriden geleceklere büyük bir miras
bıraktığını kaydetti.

Gültekin, odanın üye sayısının
hiçbir zaman makul seviyeye çıka-
mamasına rağmen, odayı ayakta
tutmaya yetecek mülkler alındığını
belirtti. Bu nedenle kendisinden
sonra gelecek isimlerin rahat
edeceğini ifade eden Gültekin,
esnafa bazı tavsiyelerde bulundu.

Görev süresi boyunca esnaf
sanatkarı yakından ilgilendiren
mevzuatları takip ettiğini,

eğitimlere her zaman özen
gösterdiğini dile getiren Gültekin
Başkan aynı özveriyi seleflerinden
beklediğini ifade etti.

Esnaf odası seçimlerine katılacak
üyelere seslenen Gültekin, vasıflı
kişilerin tercih edilmesini istedi ve
uyardı: ”Oda başkanlığı herkesin
yapabileceği bir iş değildir.
Liyakat ve sabır gerektirir.
İşinden ailenden uzak kalmasını
sağlar. Şunu da söylemek
istiyorum. Bir şeyler almak için
değil; bir şeyler vermek için
başkanlığa talip olunmalı”
dedi.  

Esnafın şaşalı dönemlerine tanık
olan Gültekin, son yıllar itibariyle

esnaf adına en kötü günlerin
yaşandığını söyledi ve  bu acı tablo
karşısında çok büyük bir üzüntü
duyduğunu ifade etti.

Bu kötü gidişatı engellemek için
teşkilata, "Birlik olun" çağrısı yapan
Gültekin, dayanışma ve mücadele
ile mesafe kat edileceğine
inandığını dile getirdi.

Gültekin, meslek yaşamı
boyunca arkadaşlık ettiği,
mücadeleleri, kavgaları beraber
verdiği bütün isimlere
teşekkürlerini iletirken, esnafa da
sağlık, esenlik diledi. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz da Gültekin
Başkan’a bir berat takdim ederek
kendisini onore etti.

İstanbul Terziler Odası’nın 57 senedir başkanlığını yapan Ziya 
Gültekin, artık görevine devam etmeyeceğini açıkladı ve acı tatlı 
mücadelelerle geçen yarım asrı İstanbulESNAF Dergisi’ne anlattı.

Terzilerin duayen başkanı
“Artık tamam” dedi

Genel kurul mevzuatının anlatıldığı İSTESOB toplantısının sonunda 
söz alan duayen oda başkanı Ziya Gültekin, duygusal bir 

veda konuşması gerçekleştirdi. 

ZİYA 
GÜLTEKİN 
BAŞKANDAN 
VEDA
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İSTANBUL AVM’DE 
DÜNYA ÜÇÜNCÜSÜ

Esnaf tek bir AVM’nin
binlerce esnafın kepenk
kapatmasına neden

olduğunu belirtirken, devletten
küçük esnafı koruyan ve destek-
leyen tedbirler alınmasını bekliyor.

Türkiye’de AVM inşaatına ilk
kazmanın vurulduğu tarihin
üzerinden yaklaşık 25 yıl geçmiş
durumda. O tarihten itibaren
başta İstanbul olmak üzere tüm
Türkiye’de AVM sayısı hızla arttı ve
bu duruma paralel olarak ise esnaf
gerilemeye başladı. 

İSTANBUL AÇIK 
ARA ÖNDE

AVM’ler ilk başlarda esnaf
sanatkar için ciddi tehdit olarak
görülmezken, AVM sayısının her
geçen yıl giderek artması durumu
değiştirdi. Bugün Türkiye’de 299
AVM bulunuyor ve bunlara
yenileri de eklenecek. İstanbul
sınırları içerisinde bulundurduğu
aktif 91 AVM sayısıyla başı çekiyor.
Bu alanda sınırları içerisinde 32
AVM bulunduran Ankara ve 18
AVM ile İzmir İstanbul’u takip
eden şehirler olarak göze çarpıyor.

İstanbul dünyada en çok
AVM'nin yapıldığı 3. şehir olarak
dikkatleri çekiyor. Çin'in Chengdu
şehri 2.9 milyon metrekare inşaat

halindeki
AVM alanı ile
bu alanda
lider. Onu
yaklaşık 2
buçuk milyon
metrekare
inşaat
halindeki
AVM alanı ile
Çin'den
Tianjin izliyor.
İstanbul'un şu
an inşa
halindeki AVM'lerinin toplam alanı
ise 2 milyon metrekare. İstanbul
önümüzdeki yıllarda 32 adet AVM
projesine daha ev sahipliği
yapacak. 

AVM AÇILIYOR 
ESNAF KEPENK 
KAPATIYOR

2005’ten bu yana tutulan
kayıtlara göre, 2005’ten 2013
yılının Mayıs sonuna kadar olan
dönemde 1 milyon 145 bin 641
esnaf ve sanatkar mesleği
bırakarak 'sicil terkini' yaptırdı,
yani kaydını sildirdi. TESK
istatistiklerine göre Türkiye
genelinde 2005 başından, bu yılın
nisan sonuna kadar olan
dönemde toplam 1 milyon 137

bin 698 kişi esnaflığı bırakarak sicil
kaydını da sildirdi. Sicil terkini
yapan esnaf gruplarının başında
bakkallık, bayilik, büfecilik,
kahvecilik, kıraathanecilik ve
internet kafe işletmeciliği,
minibüsçülük, taksicilik, kadın ve
erkek kuaförlüğü, lokantacılık,
pazarcılık, servis aracı işletmeciliği
geliyor. 

Esnaf teşkilatları, AVM’lerin
şehir dışına çıkartılmasını ve
bundan sonra AVM açmanın
zorlaştırılmasını istiyor.
Avrupa’daki örneklerde olduğu
gibi AVM’lerin gelirinden belli yüz-
deyi bölgedeki esnaf sanatkarla
paylaşması ve böylece onların
ayakta durmasını sağlaması da
talep edilen görüşler arasında.

90’larda başlayan AVM furyası, 2013 yılı itibariyle doruk noktaya ulaşmış
durumda. Verilere göre Türkiye’de toplam 48 ilde 299 AVM bulunuyor. 

AVM AÇILIYOR ESNAF KAPANIYOR

Şehirlere göre AVM sayısını gösteren tablo, esnafın
endişelenmekte ne kadar

haklı olduğunu ortaya koyuyor.
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İSTESOB Sicil Müdürlüğü,
mükerrer kayıtların düzeltil-
mesi ve seçimler başlamadan

önce verileri güncellemek için yoğun
mesai başlattı. Sicil Müdürlüğü’nde
çalışan memurlar, çit sicili olan
yaklaşık 120 bin üyenin kaydının
düzeltilmesi için mesailerine akşam
17.00’den sonra da devam ediyorlar.
Mükerrer kayıtların düzeltilmesi,
seçimler yaklaşırken, hazirun listesi
hazırlayacak esnaf odaları için de
büyük önem arz ediyor.

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı,
yayınladığı tebliğ ile birden fazla sicil
kaydı olan üyelerin tek kayıtta
birleştirilmelisini istedi. İSTESOB Sicil
Müdürlüğü, İstanbul’da 120 bin

üyenin birden fazla sicili olduğunu
açıklarken, ESBİS’de yaşanan
sıkıntıların sürecin aksamasına
neden olduğunu ifade ettiler.

Sicil Müdürlüğü’nde çalışan
memurlar 120 bin üyenin bilgilerini

güncellerken, ESBİS sistemin yavaşlı-
ğından şikayet ettiler. Her bir üye için
azami 15 dakika süre harcadıklarını
söyleyen memurlar kendilerini en
çok sıkıntıya sokan durumun ESBİS
olduğunu vurguladılar.

Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürlüğü,
yaklaşan seçimler

öncesi, genel kurullarda
teknik, hukuksal ve idari
anlamda yapılması gereken
işlemlerin konu edildiği bir
seminer düzenledi.

Genel kurul mevzuatı ile
ilgili çalışmalar, İSTESOB’dan
sonra Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürlüğü’nün verdiği eğitimlerle
devam etti. TOBB binasında
gerçekleşen seminer, Esnaf ve
Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin
Yalçın, Bilgi İşlem Müdürü Ergün
Ege, İç Ticaret Genel Müdür Vekili
İsmail Yücel sunumlarıyla başladı ve
“Bilgi sistemi üzerinden olağan

genel kurullara yönelik yapılacak
işlemler ile ESBİS sistemi üzerinde
yer alan hatalı verilere” yönelik bir
sunum gerçekleştirildi.

Seminerde, Türkiye’de toplam
1 milyon 560 bin esnaf ve 3.087
esnaf odası olduğuna dikkat
çekilirken, seçimlerin şeffaf ve
adilane geçmesi için yoğun mesai

harcanacağı belirtildi.
Toplantıda, odaların

güçlendirilmesi öncelikli hedef
olarak belirtilirken, verimli
hizmet noktasında aşılması
gereken problemler olduğu
ifade edildi. Toplantıda
konuşan isimler, esnaf
odalarından mesleki eğitimde
üstüne düşen görevleri yerine

getirmesini istedi.
Ergün Ege, yeni ESBİS sistemi

hakkında bir sunum yaptı. Ege,
ESBİS'in genel kurulların sağlıklı ve
nizami bir şekilde yürütebilmesi için
önemli bir işleve sahip olduğunu
ifade ederken, ESBİS sistemi ile
yapılacak ilk seçimler olması
nedeniyle katılımcıları bilgilendirdi. 

120 bin üyenin birden fazla sicil nosu teke iniyor

Esnaf ve Sanatkarlar Genel Müdürlüğü’nden
seçim öncesi son uyarılar

İSTESOB Sicil Müdürlüğü memurları, güncellemeleri, seçimlere
yetiştirebilmek için gece geç saatlere kadar mesailerini sürdürüyorlar.

Eğitim seminerlerine İSTESOB adına Sicil Md. Yrd.
Bora Yılmaz ve Bilgi İşlem Md. Ahmet Sürmeli katıldı.



İstanbulumuzda üreten, hizmet veren tüm esnaf
sanatkarlarımızın yeni yılını kutlar, ekmek

teknelerinde sağlıklı, mutlu ve bereketli 
yıllar dilerim.

Esnafımızın yarınlara daha umutlu bakacağı 
bir yıl olması dileğiyle, nice yıllara…

TESK GENEL BAŞKAN VEKİLİ
İSTESOB VE GÜNGÖREN BIRLEŞIK 

ESNAF VE SANATKARLAR 
ODASI BAŞKANI 

FAİK YILMAZ 

İSTESOB BAŞKAN VEKİLİ VE 
GAZİOSMANPAŞA, KÜÇÜKKÖY MİNİBÜS 
OTOMOBİL KAMYON KAMYONET VE ŞOFÖRLER 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

MUSTAFA UZUN 



İSTESOB BAŞKAN VEKİLİ VE İSTANBUL OTO 
SANATKARLARI ESNAF ODASI BAŞKANI 

MUSTAFA KESKİN 

2014 yılının tüm ülkemiz için hayırlara vesile 
olmasını niyaz eder, esnaf sanatkarımıza sağlıklı, 

mutlu ve bereketli yıllar dilerim.

İKİTELLİ ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİ (İOSB)
BAŞKAN VEKİLİ

NİHAT TUNALI

Yeni yılda her şeyin gönlünüzce olmasını diler, 
tüm beklentilerinizin gerçekleşmesini temenni 

ederim. Mutlu yıllar.



2014 yılı esnaf ve sanatkarlarımıza hayırlı
olsun. Hep bir arada mutlu,huzurlu ve sağlıklı

seneler geçirmek dileğiyle…

Odamıza kayıtlı tüm esnaf ve sanatkarlarımızın
ve oda başkanı arkadaşlarımızın yeni yılını 

en içten dileklerimle kutlarım. 

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL AYAKKABI SATICILARI 

ESNAF ODASI BAŞKANI 

YAŞAR HANGÜN 

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL PERAKENDECİ BAKKALLAR 
BENZERLERİ VE MÜSTAHDEMLERİ 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

İSMAİL KESKİN



İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
BAYRAMPAŞA OTOBÜS MİNİBÜS 
KAMYON KAMYONET 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

MEHMET BANZAROĞLU

Odamıza kayıtlı tüm esnaf ve sanatkarlarımızın
ve oda başkanı arkadaşlarımızın yeni yılını en içten

dileklerimle kutlarım. 

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
BAĞCILAR KAMYON, KAMYONET, 

OTOBÜS, MİNİBÜS VE ŞOFÖRLER ESNAF 
ODASI BAŞKANI

MUSTAFA NUHOĞLU 

Esnaf teşkilatımız ve şoför arkadaşlarımızla
hep bir arada huzurlu nice yıllar 

geçirmek dileğiyle…



İstanbul Berberler Odası olarak 
2014 yılının sağlık, mutluluk ve bereket dolu 

geçmesini dilerim.Nice mutlu yıllar...

Tüm şoför arkadaşlarımızın ve İSTESOB 
camiasındaki tüm başkan ve yöneticilerin yeni yılının

neşe, mutluluk ve bol kazanç getirmesini dilerim.

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL ERKEK BERBERLERİ USTA VE 

KALFALARI ESNAF VE SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI 

ŞÜKRÜ AKYÜZ

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
BÜYÜKÇEKMECE ŞOFÖRLER VE 
OTOMOBİLCİLER ESNAF ODASI BAŞKANI 

MAHİR EREKE



İSTESOB DENETİM KURULU ÜYESİ 
VE İSTANBUL MİLLİ PİYANGO 
BAYİLERİ ESNAF ODASI BAŞKANI 

AHMET YAZICI

Odamıza kayıtlı tüm şoför arkadaşlarımız
ve oda başkanı arkadaşlarımızın yeni yılını en içten

dileklerimle kutlarım. 

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL MİNİBÜSCÜLER ESNAF 

ODASI BAŞKANI 

KORAY ÖZTÜRK

Esnaf ve sanatkarımızın yeni yılını kutlar,
sevdikleriyle birlikte 

şans dolu nice yıllar geçirmesini dilerim.



Tüm esnafımızın yeni yılını kutlar, 
yeni yılda herkese bol şans dilerim.

Esnaf camiamızın ve İstanbul’daki tüm büfeci
arkadaşlarımızın yeni yılının güzel ve bereketli

geçmesini dilerim.

İSTANBUL UMUM PAZARCILAR ESNAF 
ODASI BAŞKANI

MESUT ŞENGÜN

İSTANBUL 
BÜFECİLER ESNAF ODASI BAŞKANI

MUSTAFA ŞİMŞEK



İSTANBUL LOKANTACILAR ODASI BAŞKANI

SAYİT KARABAĞLI

Yeni yılınızı en içten dileklerimle kutlar, 
sağlık ve mutlulukla daha nice yıllar 

yaşamanızı dilerim.

İSTANBUL ESNAF VE SANATKARLAR KREDİ 
KEFALET KOOPERATİFİ BÖLGE BİRLİĞİ BAŞKANI

TEMEL YAŞAR ÇORUH

2014 yılının tüm esnaf ve sanatkarımıza
bolluk ve bereket getirmesini dilerim.



Yeni yılın İSTESOB 
camiasındaki tüm başkan ve 
yöneticilere neşe ve mutluluk 

getirmesi dileğiyle. 
En içten sevgilerimle.

Esnaf camiamızın ve tüm şoför
arkadaşlarımızın yeni yılının
güzel ve bereketli geçmesini 

dilerim.

İSTESOB DENETİM
KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL
TUHAFİYE 
MANİFATURACI 
VE HAZIR GİYİM
ESNAF ODASI
BAŞKANI 

TAHİR ÖZER

İSTESOB DİSİPLİN
KURULU ÜYESİ VE 
ÜMRANİYE  
MOTORLU TAŞIT
SAHİPLERİ ESNAF 
ODASI BAŞKANI  

NEZİH MERT

İSTESOB 
DENETİM 
KURULU BAŞKANI
VE ÇATALCA ESNAF
VE SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI 

CAFER DAĞ

Teşkilatımızın esnaf ve 
sanatkarlarıyla bir arada sevgi 

dolu ve huzurlu nice yıllar 
geçirmesi dileğiyle...

Ulusumuzun ve esnaf
camiamızın yeni yılını kutlar, 
sağlık ve esenlikler dilerim. 

İSTESOB Y.K. ÜYESİ
VE İST. DERİ SÜET 
KONFEKSİYON
TERZİ ESNAF VE 
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI 

AZİZ 
ŞENTÜRK



2014  yılının hayırlara vesile 
olması dileği ile tüm esnaf 
sanatkarlarımızın ve yufkacı
esnafının yeni yılını kutlarım.

Yeni yılınızı kutlar, 
esnaf ve sanatkarımız için 

bereket müjdesi 
olmasını dilerim.

İSTANBUL 
YUFKACILAR VE 
KADAYIFÇILAR
ESNAF ODASI 
BAŞKANI 

AYHAN 
ÜNAL

MALTEPE BİRLEŞİK
ESNAF VE
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

YUNUS 
ERDEL

EYÜP ŞOFÖRLER VE
OTOMOBİLCİLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

ALİ RIZA
YAVUZ 

Yeni yılın tüm esnaf
arkadaşlarımıza 

bol kazançlı günler getirmesini
temenni ederim.

2014 yılı esnaf-sanatkarımız 
için bir önceki yıldan daha
güzel, isteklerinize uygun ve 

sizi mutlu edecek şekilde olsun! 
İyi seneler!

İSTESOB DİSİPLİN
KURULU ÜYESİ VE
KARTAL ŞOFÖRLER
ODASI BAŞKANI

FİKRET ÇELİK



Başta pazarcı esnafımız 
olmak üzere bütün halkımızın 

yeni yılını kutlar, 
iyi bir yıl 

geçirmenizi dilerim.

Tüm esnaf teşkilatımızla 
birlikte üyelerimizin 
yeni yılını kutlar, 

huzurlu ve sağlıklı bir 
yıl dilerim.

ANADOLU YAKASI
PAZARCILAR ESNAF
ODASI BAŞKANI

MEMET EMİN
YARAR

ÜMRANİYE
MİNİBÜSÇÜLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

YILMAZ
KELEŞ

BAHÇELİEVLER
YENİBOSNA ESNAF
VE SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

ZEKİ BAKIR

Esnafımızın yarınlara daha 
umutlu bakacağı bir yıl olması

dileğiyle, Nice yıllara...

Kasketçi esnafı adına
İstanbul esnaf teşkilatının

ve tüm halkımızın
yeni yılını kutlarım.

İSTANBUL
KASKETÇİLER 
ODASI BAŞKANI

İSMAİL 
DEMİRBAŞ



İSTANBUL 
KAMYONCULAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

CEMİL OK

Esnaf teşkilatımızla hep 
bir arada huzurlu nice yıllar

geçirmek dileğiyle…

Teşkilatımızın ve tüm esnaf 
ve sanatkarların 

yeni yılını en içten 
dileklerimle kutlarım. 

BAHÇELİEVLER-
KOCASİNAN 
KAMYON 
KAMYONET
OTOBÜS MİNİBÜS
ŞOFÖRLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

HALİT 
YILMAZ

Tüm başkanların
ve esnaf teşkilatımızın

yeni yılını
en içten dileklerimle 

kutlarım.

Yeni yılınızı kutlar, 
esnaf ve sanatkarımızın güzel 

günlere girmesini 
temenni ederim. ARNAVUTKÖY

ŞOFÖRLER ODASI
BAŞKANI

ENGİN 
TÜRKMEN

KARTAL KADIN
ERKEK 
KUAFÖRLERİ
ODASI BAŞKANI

ADEM ETİRLİ



SAĞMALCILAR
ŞOFÖRLER ODASI
BAŞKANI  

MAHMUT 
HALHALLI

Odamıza kayıtlı tüm 
esnafımızın ve oda 

başkanlarımızın yeni 
yılını kutlarım. 

2014 yılının tüm esnafımıza
bol kazanç, sağlık ve huzur 

getirmesini dilerim. 

Yaşadığımız ülkede ve coğrafyada
yüzyıllardır kardeşçe yaşayan halklar
zalimlere, emperyalist saldırılara karşı

direniyorlar. Tüm bunlar olurken yeni bir
yıla giriyorlar. Böyle bir zamanda, tüm

halkımızın ve üyelerimizin yeni yılını
kutlar bir arada yaşayacağımız 

nice yıllar dilerim...

Yeni yılı
tüm insanlığa sevgi ve barış

tüm esnafımıza da 
bereket getirmesini

dilerim. 

İST. TOPLANTI VE 
DÜĞÜN 
SALONLARI 
İŞLETMECİLERİ
ODASI BAŞKANI

ÜMİT YAŞAR
DEMİR

İSTANBUL UN-İŞ
ESNAF VE 
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

ALİ YÜCEL

PENDİK MİNİBÜS
KAMYON 
OTOMOBİL
VE ŞOFÖRLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

VEHBİ 
BAYRAKTAR


